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Schriftelijke technische vragen/antwoorden over (vooral) de begroting 2021 
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PAL/Groenlinks 
Chris Hempenius 
 
Sociaal domein 
1. Er wordt op verschillende pagina’s nog verwezen naar beleidsnota’s uit 2014 (Beleidsplan Wmo, 

Beleidsplan zorg voor jeugd). Zijn deze nota’s nog actueel of achterhaald door het 
Koersdocument? 
Antwoord: Er is geen nieuw beleidsplan jeugd. Het koersdocument is leidend en daarnaast is de 
jeugdagenda opgesteld. 

 
2. P.22 Het aantal lopende re-integratievoorzieningen per 1.000 inwoners is toegenomen van 20.5 

naar 34.7, terwijl er in de referentiegroep juist een daling zichtbaar is van 25.2 naar 12.3. Wat 
is de oorzaak van de significante afwijking in Leeuwarden? 
Antwoord: Er is in Leeuwarden een positieve stijging van het aantal lopende re-integratie 
voorzieningen. We hebben meer geïnvesteerd in het inbeeld brengen van onze 
bijstandsgerechtigden (o.a. door de screening). Hierdoor zijn meer re-integratie voorzieningen 
ingezet wat heeft bijgedragen aan deze positieve stijging. 

 
3. P.10 In 2021 komt er een advies voor de uitbreiding van jeugdondersteuners naar zes IKC’s. Hoe 

willen we dit bekostigen? 
Antwoord: De middelen uit het Collegeprogramma 2018-2022 worden vanaf 2018 ingezet voor de 
proces-en loonkosten voor inrichting van de Steunstructuur 12-. Het jaarlijkse budget is 
respectievelijk: € 160.000, € 200.000, € 200.000, € 200.000, aangevuld met een financiële 
bijdrage van de betrokken partijen.  
De gewenste gefaseerde uitrol van de Steunstructuur 12- voor de doelgroep 0-12 jaar is 
afhankelijk van de financiële middelen die er in deze collegeperiode gezamenlijk voor gevonden 
worden. Er volgt een verkenning met betrokken partijen op;  gemeentelijke budgetten o.a. 
Preventiebudget Jeugd, het Samenwerkingsverband Passend Onderwijs, Primair Onderwijs en 
Kinderopvang om zo tot een voorstel tot coöperatieve financiering te komen. 

 
4. P.10 Hier wordt herhaaldelijk gesproken over doelgroepkinderen. Wat verstaan we onder 

doelgroepkinderen in deze context? 
Antwoord: De doelgroep peuters van het onderwijsachterstandenbeleid zijn de kinderen met 
een risico op een onderwijsachterstand. De Friese gemeenten hanteren een gezamenlijke 
doelgroep definitie, die wordt vastgesteld door het consultatiebureau van GGD Fryslân. 
Voor de definitie van de doelgroep worden 3 criteria gehanteerd: 
- laag opleidingsniveau ouders (overeenkomstig de gewichtenregeling onderwijs) 
- stimulerende omgeving (denk aan thuistaal, taligheid omgeving, indicatie stevig ouderschap) 
- niveau taalontwikkeling kind (aan de hand van score Signalering Taalachterstanden). 

 
5. P.11 “Wij buigen ons de komende periode over maatregelen die de sector op de langere termijn 

kunnen ondersteunen.” Waar denken jullie aan P.11 30% verhoging van aantal NT1 deelnemers. 
Hoe denkt men dat te bereiken en waarom is dat dan niet eerder gebeurd? Hoe hoog is het 
bereik nu? 
Antwoord: Het verhogen van het bereik is geen nieuwe ambitie; de gemeente Leeuwarden heeft 
al sinds jaar en dag de ambitie om het bereik van het aantal NT1 deelnemers te verhogen. De 
praktijk wijst uit dat slechts een klein percentage NT1-ers zichtbaar is en hulp wil. Op dit 
moment vindt er een meting plaats van het aantal NT1ers die deelnemen aan trajecten. Wij 
kunnen u deze gegevens half november verstrekken.   
Om meer laaggeletterden te bereiken wordt er de komende periode onder meer ingezet op: 
- Een herkenbaar (digi) taalnetwerk waarbij met een vraaggericht aanbod wordt ingezet op de  
(digi) taalvraag in de wijk.  
- Het aantal locaties waar educatie wordt geboden bij werkgevers wordt uitgebreid.  
- Alle uitvoeringsteams van gemeente Leeuwarden worden getraind op herkennen en signaleren 
van licht verstandelijke beperking (lvb) en laaggeletterdheid.   
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- In samenwerking met de Stichting ABC zet de gemeente ervaringsdeskundigen in voor het 
vinden van inwoners die laaggeletterd zijn.  
- Vanuit het team werk & inkomen van de gemeente Leeuwarden wordt er nu in gesprekken met 
uitkeringsgerechtigden ook aandacht geschonken aan taal.  
 

6. P.11 Kunnen voorbeelden van de bewegingsinitiatieven gegeven worden? Vinden deze plaats in 
alle buurten/dorpen/wijken? 
Antwoord: Voorbeelden van beweeginitiatieven zijn: Cambuur Verbindt, 058 Samen Sterk, de 
buurkuier, Golden Sports, Leeuwarder Kampioenschap Panna voetbal etc. De verschillende 
initiatieven vinden verspreid door de gemeente plaats, in stad, dorpen en wijken en zijn 
openbaar en toegankelijk voor alle inwoners. 

 
7. P.15 Wordt Hulp bij huishouden nog steeds niet altijd binnen 6 weken gestart?  

Antwoord: Op dit moment wordt bij de gemeente een aanvraag voor Hulp in het huishouden 
binnen 4 weken afgehandeld. Daarna kan de aanbieder voor Hulp bij Huishouden starten met de 
hulp. Hoe snel dat is, kan per aanbieder verschillen. In de beschikking staat dat de aanbieder 
binnen 2 werkdagen contact op moet nemen met de client om afspraken te maken over het 
starten van de hulp.  Cliënten kunnen hun aanbieder hierop aanspreken. 

 
Loopt het personeel van deze aanbieders gevaar om minder betaald te krijgen bij gebruik van 
een lumpsum? Zijn daar voorwaarden aan gesteld? 
Antwoord: Nee, de lumpsum is gebaseerd op een reële prijs voor Hulp bij huishouden. Dit is  
onder andere gebaseerd op de kosten van de beroepskracht, waaronder de loonkosten en 
overige kosten voortvloeiend uit de van toepassing zijnde CAO. 

 
8. P.15 WMO van 60 naar 4 aanbieders, betekent dat ook minder personeel en daardoor langere 

wachttijden? 
Antwoord: De bezuiniging van € 3,6 miljoen op de Wmo betekent dat het werk voor lagere 
kosten moet worden uitgevoerd. Voor een deel zal dit ook betekenen dat er met minder 
personeel wordt gewerkt. De nieuwe werkwijze is echter ook efficiënter, oa door minder 
administratieve lasten en betere samenwerking en meer flexibiliteit in de ondersteuning. 
Daarmee is de verwachting dat minder personeel niet automatisch leidt tot langere 
wachttijden. Over wachttijden zijn overigens ook contractuele afspraken gemaakt.   

 
9. P.15 Hoeveel % van de bewoners weet momenteel waar ze met hun hulpvraag naar toe moeten? 

Op welke manieren kan dat verbeterd worden? (enkel door de buurtkamers). 
Antwoord: Uit het cliëntervaringsonderzoek onder Wmo cliënten (2019) blijkt dat 80% weet 
waar ze met hun hulpvraag naar toe moeten, 11% heeft neutraal geantwoord en 9% wist het 
niet. Landelijk weet 76% van de Wmo cliënten waar ze met hun hulpvraag naar toe moeten. Een 
Pr campagne, duidelijke informatie in de huis aan huis, buurtkranten, bij huisartsen, websites 
van de gemeente en zorgaanbieders zal bijdragen aan de bekendheid.  

 
10. WMO op pag 15 lezen we dat er drie indicatoren zijn geformuleerd: 

a. De cliëntervaring met Wmo ondersteuning is minimaal een 7 (op schaal 1-10). 
b. 70% of meer van de bewoners weet waar ze met hun hulpvraag naar toe moeten. 
c. 80% of meer van de bewoners vindt de kwaliteit van de basis- en aanvullende ondersteuning 
goed. 
● Op welke wijze en wanneer wordt de cliëntervaring in Leeuwarden nu en in de toekomst 
gemonitord? 
Antwoord: De monitoring wordt jaarlijks door een onafhankelijke partij uitgevoerd door de 
gemeente Leeuwarden. Ook wordt er door middel van oa steekproeven tussentijds op 
casusniveau onderzocht wat de ervaring is Daarnaast voeren de zorgaanbieders eigen 
cliëntervaringsonderzoeken uit. 
● Hoe wordt gemonitord of de Leeuwarder bevolking weet waar ze met hun hulpvraag naartoe 
moet? 
Antwoord: Dit gebeurt door middel van de jaarlijkse cliëntervaringsonderzoeken (zie 
hierboven).   
● Hoe verhoudt indicator C) zich tot indicator A)? En hoe wordt indicator c gemonitord? 
Antwoord: Indicator C vraagt specifieker naar de kwaliteit dan indicator A. dit is een meer 
algemene indruk. 
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● Wat was de uitkomst op deze vragen in de situatie voor deze transitie naar de buurt- en 
dorpskamers werd ingezet? 
Antwoord: Indicator A is niet op deze wijze gevraagd. Indicator B was 76% en Indicator C was 
87%. 
● Wat wordt gedaan als de percentages zoals gesteld in de indicatoren niet gehaald worden? 
Antwoord: Dan wordt er met de zorgaanbieder het gesprek aan gegaan en vragen wij om 
verbeterplannen. Dit verbeterplan moet binnen 3 maanden tot verbetering leiden.   
 
P.16 50 mensen met een arbeidsbeperking worden bij werkgevers geplaatst. Het gemis aan 
looncapaciteit wordt in de vorm van loonkostensubsidie aan de werkgever verstrekt. Onze 
jobcoaches schatten in hoeveel begeleiding en subsidie er nodig is. 
● Welke verhouding is er tussen plaatsing van deze groep bij overheidsinstellingen en overige 
branches? 
Antwoord: Er zijn in totaal 143 mensen geplaatst in 2020, daarvan zijn 16 plaatsingen 
gerealiseerd bij overheidsinstellingen. 

● Hoe duurzaam blijken deze plaatsingen? 
Antwoord: Uit het onderzoek duurzaamheid in 2019 is gebleken dat we ca. 89 % duurzaamheid 
scoren op een half jaar uitstroom en 88% duurzaamheid scoren op 1 jaar uitstroom en dat is 
conform  landelijke duurzaamheidscijfers.  

 
11. P.16 Verminderen van de mismatch. Hoe? Succesvol gebleken instrumentarium: is daar een 

overzicht van? 
Antwoord: Onze instrumentenkaart bevat een overzicht van de beschikbare instrumenten voor 
de verschillende doelgroepen. Hiermee wordt de stap naar werk zo klein en kort mogelijk 
gemaakt. De effectiviteit van de instrumenten wordt gemeten. In 2021 wordt deze informatie 
ontsloten middels een dashboard en/of rapportages. 
Deels kan de inzet van deze instrumentenkaart de mismatch wegnemen, daarnaast zijn we 
aangesloten op de initiatieven vanuit de arbeidsmarktregio zodat de 
werkzoekendendienstverlening daarop kan aansluiten. Deze stevige verbinding is nu binnen het 
Programma Onderwijs, Economie en Arbeidsmarkt gelegd. 

 
12. P.16 Hier wordt de geleidelijke toename van het aantal bijstandsgerechtigden genoemd (6300 in 

eerste kwartaal 2021). Wat zijn de gevolgen voor de financiële taakstelling op de BUIG? Welk 
deel wordt gecompenseerd door het Rijk en welk deel niet? 
Antwoord: Het ministerie van SZW heeft voor 2020 en 2021 meer geld beschikbaar gesteld voor 
het macro BUIG-budget. Dit leidt tot een hogere uitkering voor de gemeente Leeuwarden.  
Of het voldoende is voor de toegenomen kosten is een onderwerp dat we regelmatig monitoren, 
maar volledig afhankelijk is van het bestandsvolume. 

 
13. P.16 Er wordt gesteld dat het uitstromen als ondernemer een zeer duurzame wijze van 

uitstroom is. Op welke jaartallen is dit gebaseerd en is dit beeld nog actueel? Juist in deze 
coronaperiode vermoeden wij dat de meeste zelfstandigen het erg zwaar hebben. 
Antwoord: Dit betreft een voortschrijdend beeld over meerdere jaren. Een klant stroom pas na 
een lange periode definitief uit als ondernemer. In dit geval betreft het een onderzoek van 
ondernemers uit 2017, 2018 en 2019 welke begin 2020 is gemeten. Een aantal van deze 
ondernemers zal van de Tozo regelingen gebruik hebben gemaakt; welk deel is niet bekend. 
Corona zal zeker gevolgen hebben voor de duurzaamheid van de uitstroom in algemene zin en 
ook voor ondernemers; in welke mate dit zal zijn is slechts achteraf te bepalen. 

 
14. P.16 De groep met grote afstand tot de arbeidsmarkt die niet naar een beschutte werkplek 

hoeft, wordt niet genoemd. Is daar een reden voor? Staan deze bij punt e? 
Antwoord: Ja, de groep met een grote afstand tot de arbeidsmarkt, die niet naar een beschutte 
werkplek hoeft, staat onder punt e. 

 
15. P.16 Hoeveel mensen met arbeidsbeperking werden afgelopen jaar bij werkgevers geplaatst? 

Hoeveel van deze mensen hebben we in het ‘bestand’? Is er ook een overzicht van de ingezette 
participatieplekken? En hoeveel mensen dat betrof daarna zijn uitgestroomd? 
Antwoord: Er zijn 143 mensen geplaatst bij werkgevers. Dit is uitstroom naar werk. Deze 
werkgevers hebben we in beeld. Een deel betreft overheidsinstellingen. Het totale bestand 
bedraagt 226. 



 

4 

 

 
16. P.17 Is het inmiddels bekend hoeveel mensen in een uitkering helemaal niet in staat zijn of 

‘slechts’ deels betaald te werken? 
Antwoord: Wij schatten in dat uiteindelijk 25% van het bestand niet in staat is om betaald werk 
te verrichten. Het merendeel van de mensen in ons uitkeringsbestand kan wel iets, bijna 
iedereen heeft groeipotentieel maar er zijn soms belemmeringen, van licht tot zwaar. We 
zoeken hierbij altijd naar de juiste maatwerkoplossing. Er zijn diverse instrumenten beschikbaar 
om het arbeidsvermogen op een zo hoog mogelijk niveau te krijgen. 

 
17. P.17 Voor de lange termijn zijn de interventies gericht op meer duurzame oplossingen om de 

regeneratieve vanarmoede te doorbreken. Worden wij daarover ingelicht of bijgepraat? 
Antwoord: De raad zal zeker worden meegenomen dan wel bijgepraat ten aanzien van de 
ontwikkelingen rondom kinderen in armoede en het doorbreken van de regeneratie van 
armoede. 

 
18. P.17 Er wordt meer ingezet op het kindpakket. Waarvan gaat dit ten koste? 

Antwoord: De focus is inderdaad gericht op het verruimen van het aanbod en het bereik van het 
kindpakket. Vanuit het Rijk ontvangt de gemeente middelen bedoeld voor het bestrijden van 
bestrijden van kinderen in armoede in brede zin. Deze middelen worden ook voor dat doel 
ingezet. 

 
19. P.17 De overheid gaat uit van zelfredzame burgers. Uit praktijk blijkt echter dat de gemeente 

te hoge verwachtingen heeft en dat burgers met problemen erg kwetsbaar zijn. Daar zouden we 
in onze dienstverlening meer rekening mee moeten houden. Op welke wijze gebeurt dit en 
welke plannen zijn hiervoor nog in de maak? 
Antwoord: Als gemeente zijn we er inderdaad voor alle (kwetsbare) mensen. Er wordt veel 
gedaan om beter aan te sluiten bij de minder redzame burger. Voorbeelden zijn: in het project 
Jongeren en schulden wordt de jongeren de mogelijkheid geboden om schuldenvrij te bouwen 
aan hun toekomst; een training Thuis voor statushouders. 
Om voor een toegankelijke dienstverlening te zorgen is het belangrijk dat de medewerkers in de 
uitvoering zich bewust zijn van kwetsbare burgers zodat ze hier rekening mee kunnen houden in 
hun dienstverlening. Om deze bewustwording te creëren hebben we bijvoorbeeld 
themabijeenkomsten over (en met) mensen met een licht verstandelijke beperking en 
laaggeletterden georganiseerd voor de uitvoeringsteams (na corona is dit omgezet in een 
themafilm). Daarnaast krijgen de medewerkers in de uitvoeringsteams een training ‘herkennen 
en signaleren LVB’. In deze training worden o.a. stress-sensitieve communicatietips gegeven. 
Ook bij een fraudeonderzoek houden wij rekening met de kwetsbaarheid en zelfredzaamheid.  
Dit wordt gedaan door contact te leggen met het wijkteam als wordt geconstateerd dat er 
sprake is van problematiek. Tenzij de bewoner hiervoor geen toestemming geeft.  
Verder wordt er gewerkt aan het begrijpelijker maken van de brieven, dit is een doorgaand 
proces. Dit wordt gecombineerd met taaltrainingen B1 voor medewerkers in de 
uitvoeringsteams.  
 

20. P.18 In hoeverre past de zoektermijn voor jongeren in deze ambitie? Uit het werkveld wordt 
deze vaak benoemd als erg schadelijk omdat dan juist de schulden problematisch worden! 
Antwoord: Sinds het begin van de coronacrisis hebben we de wettelijke zoektermijn in geval van 
kwetsbaarheid bij jongeren buiten werking gesteld. Hiervoor hadden we van het rijk reeds 
toestemming gekregen. Vanaf 1 november 2020 wordt de motie Smeulders wettelijk verankerd 
in de Participatiewet. Dit betekent dat er vanaf dat moment ook een wettelijke basis is om 
flexibel om te gaan met de zoektermijn. 

 
21. 21 P.18 In hoeverre wijzen wij actief op de mogelijkheid voor uitzonderingen op de 

kostendelersnorm conform de oproep van staatssecretaris Blokhuis? 
Antwoord: Bij elke aanvraag vindt een individuele beoordeling plaats van de situatie. De 
medewerkers zijn op de hoogte van de mogelijkheid om de kostendelersnorm tijdelijk buiten 
werking te stellen in een tijdelijke opvangsituatie. Waar dit nodig blijkt te zijn, bijvoorbeeld 
omdat iemand op straat terecht dreigt te komen, wordt dit toegepast. Tijdens de corona 
lockdown periode hebben we ook uitzonderingen gemaakt. De situatie dat iemand ergens niet 
mag verblijven, vanwege toepassing van de kostendelersnorm, zijn we echter nog niet 
tegengekomen.   
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22. P.18 Hoe kan het dat mensen nog steeds de Inkomenstoeslag moeten aanvragen? (bij werk met 

aanvullende bijstand). Deze wordt toch automatisch toegekend? 
Antwoord: Iemand met een bijstandsuitkering ontvangt de inkomenstoeslag automatisch, nadat 
deze 1 keer is aangevraagd. Dit geldt ook voor de groep bijstandsgerechtigden die naast 
inkomsten uit werk aanvullende bijstand ontvangen. 

 
23. P.18 Kunt u nog eens aangeven wat er de laatste jaren concreet gebeurd is om de 

Betaalbaarheid van woningen te verbeteren? (dus apart van de energielasten). 
Antwoord: We hebben de volgende interventies gedaan: 
- We maken jaarlijks prestatieafspraken met de corporaties over de jaarlijkse          
huurstijging (in de prestatieafspraken).  
- We hebben een pilot VoorzieningenWijzer uitgevoerd met Elkien. 
- Via de sociale grondprijs stellen we corporaties in staat om betaalbare huurhuizen  te 
bouwen. 
- We hebben het convenant vroegsignalering om te voorkomen dat (huur)schulden te veel 
oplopen. 
- We ondersteunen huishoudens via budgetvoorlichting. 

 
24. P.18 Kunt u nog even aangeven wat nou precies de VoorzieningenWijzer inhoudt? Worden we op 

de hoogte gehouden van de evaluatie van de zorgverzekering voor minima? 
Antwoord: Doel van de Voorzieningenwijzer (VW) is om de koopkracht te verbeteren. De VW 
helpt mensen bij het kiezen en aanvragen van beschikbare (inkomens)voorzieningen. Keuzes die 
aanzienlijke financiële voordelen kunnen opleveren en zodoende ook de risico’s van 
huurachterstanden, armoede en schulden kunnen verminderen. Gebruikmaken van de VW kan 
leiden tot gemiddeld een besparing van € 500 per huishouden. 

 
25. P. 18 Zou u de raad kunnen voorzien van een aantal standaard brieven aan 

uitkeringsgerechtigden en aan kunnen geven wat er verandert komend jaar? En ook in de aanpak 
van gesprekken? 
Antwoord: bijgevoegd zijn enkele voorbeelden van brieven (bijlage 1). Het simpeler maken van 
brieven is een doorgaand proces en daar wordt komend jaar ook aan gewerkt. Er wordt hierbij 
ook samengewerkt met ervaringsdeskundigen die brieven/folders voor ons screenen en 
terugkoppelen wat niet duidelijk is.  
Wij verwachten dat er in 2021 ook een groot deel van de gestandaardiseerde brieven die naar 
burgers met een bijstandsuitkering gaan aangepast worden in begrijpelijke taal. Een groot 
gedeelte van de brieven die naar bewoners met een bijstandsuitkering gaan komen uit een 
landelijk systeem waar wij zelf geen aanpassingen in kunnen doen. De gemeente Leeuwarden is 
een actie gestart om deze partij (leverancier van de brieven) te overtuigen dat de 
geautomatiseerde brieven aangepast moeten worden naar begrijpelijke taal. Met behulp van 
wethouder Hilde Tjeerdema en steun van andere gemeentes is deze actie geslaagd. De 
leverancier heeft toegezegd dat de geautomatiseerde brieven in 2021 aangepast zullen worden 
(landelijk voor alle gemeentes). Dit betekent dat een groot gedeelte van de brieven, naar 
bewoners met een bijstandsuitkering, die de gemeente zelf niet kan aanpassen in 2021 omgezet 
worden in begrijpelijke taal.  
Voor de vraag over de aanpak van de gesprekken verwijzen we naar het antwoord bij vraag 19. 

 
26. P.18 “De zorgverzekering voor minima staat landelijk onder druk.” Is dat zo? Wij meenden dat 

collectieve verzekeringen mogelijk vervallen, maar dat dit niet geldt voor de 
minimaverzekeringen. 
Antwoord: Zorgverzekeringen in zijn algemeenheid staan onder druk. Mogelijk komt landelijk de  
korting op de collectieve zorgverzekeringen per 2023 te vervallen. Het gaat daarbij alleen om 
het afschaffen van de korting op de basisverzekering. Kortingen op aanvullende verzekeringen 
blijven mogelijkerwijs bestaan. En ook mogen zorgverzekeraars collectieve 
verzekeringsafspraken met werkgevers blijven maken. 

 
27. P.20 In een opsomming van mutaties t.o.v. 2020 staat “Verlaging door taakstellende 

ombuigeningen op o.a. Wmo en BUIG” (van €4.5 miljoen). Zijn dit aanvullende taakstellingen 
van het Rijk na de decentralisaties van 2015? 
Antwoord: Voor BUIG heeft dat niet met decentralisatie te maken, maar geldt de daling van 
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middelen met € 2 mln vanwege collegeprogramma aangaande daling volume en daaraan 
gekoppelde daling dekking uit reserves. 

 
28. P.131 + P.132 + P.133 Er zijn in de meicirculaire van 2020 verschillende middelen aangekondigd 

voor werk, versterken arbeidsmarkt en participatie. Welke plannen zijn er voor de inzet van 
deze middelen? Kunnen ze ook worden gebruikt voor de omscholing van inwoners die nu zonder 
baan zitten a.g.v. corona? 
Antwoord: Aangaande (Perspectief op) Werk heeft dit te maken met een bestaand programma, 
dat door Fryslân Werkt en Arbeidsmarktregio wordt uitgevoerd. Hiervoor is reeds een 
bestedingsplan met activiteiten beschikbaar en vastgesteld. 
Aangaande versterken arbeidsmarkt betreft dit financieren van activiteiten vanuit de 
arbeidsmarktregio (AMR). Hier wordt volop ingezet voor toeleiding naar en geschikt maken van 
inwoners voor de arbeidsmarkt. 
Aangaande participatie heeft dit te maken met de uitbreiding van middelen t.b.v. de WSW. Dit 
is de Coronasteun die via gemeenten beschikbaar gesteld is voor SW bedrijven.  
Vanuit programma Onderwijs, Economie en Arbeidsmarkt (o.a. in te vullen vanuit middelen uit 
steunpakketten participatie) bestaan plannen voor o.a. (om)scholing a.g.v. Corona. 

 
Schulden 
 
29. In 2019 zijn de kosten voor het Beschermingsbewind gestabiliseerd (114 per maand voor iemand 

zonder schuld en met schuld is 140). Het idee van het convenant is om te kijken of iemand de 
bewindvoering nodig heeft of via het GKB budgetbeheer geholpen kan worden. 
Antwoord: D.m.v. het convenant willen we door samenwerking bepalen welke dienstverlening 
het meest passend is voor de inwoner. Waar heeft deze het meeste baat bij? Dat kan 
bewindvoering zijn, budgetbeheer of een andere vorm van ondersteuning. 
● Wat zijn de ervaringen tot nu toe? 
Antwoord: Bewindvoerders en sociaal werkers weten elkaar beter te vinden waardoor sneller de 
benodigde begeleiding wordt ingezet. Bewindvoerders maken meer gebruik van de versnelde 
route voor het opstarten van een schuldregelingstraject. Bewindvoering blijkt toch vaak wel een 
passende oplossing is het beeld. 
● Hoeveel mensen minder maken er nu gebruik van bewindvoering en zijn overgestapt op 
budgetbeheer? 
Antwoord: Het beeld is dat bewindvoering toch vaak een passende inzet blijkt. Waar nodig en 
als het kan wordt afgeschaald. Cijfers over de afschaling van bewindvoering naar bijvoorbeeld 
budgetbeheer zijn er niet omdat de administratieve omgeving waarin we werken voor deze 
registratie geen mogelijkheden biedt. 
● Hoe ziet het huidige convenant eruit; hoeveel bewindvoerders zitten daarin en zijn daar ook 
prijsafspraken mee gemaakt? 
Antwoord: Er hebben op dit moment meer dan 10 bewindvoerders het convenant getekend. Er 
zijn geen prijsafspraken gemaakt. De tarieven zijn wettelijk bepaald. Daar kan niet van worden 
afgeweken. 
● Hoeveel wordt er nog gebruik gemaakt van bewindvoerders buiten het convenant om? 
Schulden aan de gemeente In 2019 werd ons in het vragenuur verteld dat er ongeveer 12 mln 
aan schulden is door bijstandsgerechtigden; daarbij wordt al in samenspraak afgesproken wat 
haalbaar is. Lang niet alles van deze 12 mln. wordt terugbetaald. 
Antwoord: Onze uitvoeringspartijen werken samen met de convenantpartijen. Bewoners 
behouden daarnaast ook keuzevrijheid omtrent welke bewindvoerder ze in de hand nemen. De 
administratieve omgeving waarin we werken voorziet voor deze registratie geen oplossingen. 
We kunnen daardoor geen exacte cijfers leveren. 
● Heeft u wel eens nagedacht om schulden ook dmv inzet voor de gemeente af te kunnen 
betalen? 
Antwoord: Er door de gemeente gezocht naar passende oplossingen om openstaande schulden 
alsnog afgelost te krijgen. De mogelijkheid die u noemt is nog niet in overweging genomen. 

 
Fysiek domein  
 
30. P.27 “De nieuwe bevolkingsprognoses van de provincie geven aanleiding om de huidige 

woningbouwafspraken tegen het licht te houden.” Wat is het verschil met de eerdere prognoses 
en waar heeft dat vooral gevolgen? 
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Antwoord: De nieuwe bevolkingsprognose van de Provincie laat voor de gemeente Leeuwarden geen 
noemenswaardige verschillen zien met de voorgaande prognose.  Wel willen we nieuwe 
woningbouwafspraken gaan met de provincie (huidige loopt t/m 2025) zodat nieuwe 
bestemmingsplannen voor o.a. de Zuidlanden/Middelsee zullen vallen binnen deze nieuwe 
afspraken. 
 
31. P.33 Onderzoek Schrans/Zuiderplein is in het najaar van 2020 bekend. Kan deze al worden 

gedeeld? 
Antwoord: Over de uitkomsten van de korte termijn maatregelen is de raad op 27 oktober door het 
college geïnformeerd. Over de lange termijn wordt de raad in december geïnformeerd.  
 
32. P.35 Er is een her-prioritering van de oorspronkelijke fietsstraatprojecten gemaakt. Welke zijn 

naar achteren verschoven? 
Antwoord: Dit zijn de volgende straten: 
- Achter de Hoven (spoorstraat);   
- Van Sloterdijckpaad (A. de Hoven - Potmargepaad); 
- Oostersingel.   
 
33. P.35 & P.140 In de parkeerreserve wordt in 2021 het nodige onttrokken. In 2020 wordt er nog 

een actie met gratis parkeren gedaan (á €135.000) en er komen wellicht nog meer tegenvallers 
als gevolg van corona. Zakken we niet door de ondergrens? 

Antwoord: De actie ‘gratis parkeren’ van de parkeergarages heeft geen invloed op onze reserve. Met 
deze actie zal het verlies, dat de CV waarschijnlijk dit jaar zal lijden, wel wat groter worden. Onze 
deelneming in de CV zal door dit resultaat flink afnemen maar zit nog ver boven de waardering in 
de boeken bij de Gemeente. 
We monitoren de parkeerreserve continue en de komende jaren zal de reserve onder druk blijven 
staan maar het is niet de verwachting dat we door de ondergrens zakken. De laatste jaren was een 
herstel van de parkeerreserve zichtbaar maar dit is tenietgedaan door regelgeving en 
taakstellingen. 
 
34. P.35 Waar zijn de extra parkeerplaatsen in Grou voorzien? 
Antwoord: In het GVVP addendum zuidelijk deel van Leeuwarden hebben we aangegeven dat we één 
of meerdere locaties zoeken aan de (zuid)westzijde van het centrum. De mogelijke parkeerlocaties 
in Grou zijn schaars, dus zijn we ook op zoek naar koppelkansen met andere projecten. Op basis van 
de huidige plannen kunnen we tussen de 60 en 70 parkeerplaatsen inpassen in de huidige 
herstructureringsplannen die Elkien heeft voor het gebied ‘Nijdjipstrjitte, Lynbaenstrjitte, 
Friesmastrjitte, Troelstrawei, Jogchum Nieuwenhuisstraat’. 
 
35. P.37 Wordt het ontwikkelingskader Amelandskwartier vastgesteld door de raad? Idem 

Strategische Agenda Ecologie (p.40) 
Antwoord: Het Ontwikkelkader Amelandskwartier is voor de collegevergadering van volgende week 
geagendeerd. Het college besluit dan deze versie vast te stellen en ter visie te leggen conform 
inspraakverordening. Na de periode van zes weken wordt een reactienota opgesteld. Vervolgens 
wordt het totaal wederom in het college (al dan niet gewijzigd) besloten en ter besluitvorming aan 
de raad voorgelegd.  
De strategische Agenda Ecologie wordt ook aan de raad voorgelegd in 2021. 
 
36. P.37 Is de prijsvraag Zalen Schaaf al uitgezet? 
Antwoord: Deze is afgelopen vrijdag, 23 oktober gestart 
 
37. P.38 Wanneer worden de uitspraken van de rechter verwacht inzake Unia en Middelsee? 
Antwoord: Dit is afhankelijk van het moment dat de Raad v State dit agendeert. Over het algemene 
verwachten we de uitspraak 1 jaar nadat het beroep is aangetekend. We hopen uiteraard sneller, 
maar meestal is dit niet het geval. Voor Middelsee betekent dit voorjaar 2021, voor Unia zomer 
2021. 
 
38. P. 38 & P.112 De markt voor nieuwbouwwoningen in Leeuwarden staat onder spanning, toch 

“wacht” fase 3 van De Klamp nog op belangstelling uit de markt. Wat zijn hier de (mogelijke) 
oorzaken en gevolgen van? 



 

8 

 

Antwoord: Voor de kavel aan de noordzijde van De Klamp, westelijk van de school is een tender 
uitgeschreven waarbij de markt is uitgedaagd te komen met een bijzonder woonconcept waarbij 
hoge ambities worden ingevuld op het gebied van duurzaamheid en circulariteit. Van de drie 
inschrijvingen is inmiddels een partij geselecteerd. Hiervoor lopen inmiddels de benodigde 
ruimtelijke en bestuurlijke procedures. 
 
Fase 3, ten zuiden van de Wirdumerfeart biedt ook ruimte voor een uniek woonconcept, maar is 
afhankelijk van de realisatie van - onder meer - de locatie van het Paviljoen (De Klamp fase 2). Hier 
is ook bewoning mogelijk wat gevolgen kan hebben voor het beschikbaar aantal woningen voor fase 
3. Het paviljoen is zeer bepalend voor de afronding van De Klamp. 
 
39. P. 39 Welke rol is er voor de raad weggelegd bij de (her)ontwikkeling van het NDC-terrein tot 

een media-innovatie campus? 
Antwoord: Voor NDC wordt gewerkt aan een Masterplan. Begin december wordt de raad hierover 
geïnformeerd. Omdat het een grote ontwikkeling betreft stellen wij een moment voor voorafgaand 
aan de planologische procedure om de raad in de gelegenheid te stellen kennis te maken met de 
ambities en inhoud van het project. Tevens bieden we dan de mogelijkheid voor het stellen van 
vragen en doen van suggesties als input voor het project. Deze input kan bij de verdere uitwerking 
van het plan meegenomen worden. In het voorjaar van 2021 zal naar verwachting voor de eerste 
fase van de planontwikkeling de planologische procedure worden gestart. Uiteraard zal de raad daar 
formeel bij betrokken worden. Dit geldt ook voor eventuele volgende fases. 
 
40. P. 42 Voor welk bedrag is er inmiddels een beroep gedaan op de subsidieregeling Klimaatbewust 

Leeuwarden en hoeveel geld zit er nog in de pot? 
Antwoord: Het beschikbare bedrag van € 50.000 is inmiddels volledig gebruikt voor de regeling voor 
slim omgaan met regenwater en vergroening tuinen en wanden. Het meerdere boven de € 50.000 
wordt opgevangen door een lager beroep op deze regeling in voorgaande jaren. Ook voor 2021 is 
weer een bedrag van € 50.000 beschikbaar. 
 
41. P.87 + P.88 Hier worden diverse straten genoemd die in aanmerking komen voor weg- of 

rioleringsonderhoud. Welke maatregelen worden hier getroffen om de straten fietsvriendelijker 
in te richten (zie ook de motie die is aangenomen bij de Begroting 2020 en denk aan het 
verbreden van fietssuggestiestroken op de Bleeklaan en Goudenregenstraat)? Wordt de 
Oostersingel meteen ingericht als fietsstraat (conform Notitie Fietsnetwerk)? 

Antwoord: Daar waar de projecten v.w.b.t weg- of rioleringsonderhoud raakvlakken hebben met de 
wens voor fietsvriendelijke infrastructuur zullen we  - indien mogelijk - ook daadwerkelijk 
fietsvriendelijke infrastructuur realiseren (veelal rood asfalt of rood beton of andere maatregelen 
zoals brede fietsstroken). Niet alle weg- of rioleringsonderhoud projecten hebben die raakvlakken. 
Dit geldt bijvoorbeeld voor de Bleeklaan. Hiervoor hoeft de hoofdrijbaan niet te worden 
opengebroken en vindt er vervolgens ook geen herinrichting plaats. Bij de Bleeklaan gaat het om 
onderhoud aan de trottoirs en de parkeervakken. Onderhoudswerk aan de Oostersingel betreft een 
beperkt gedeelte (tussen de Bleeklaan en de eerst volgende zijstraat (heet ook Oostersingel). In 
2024 staat de Oostersingel op de planning voor de inrichting als fietsstraat. Indien mogelijk zal het 
onderhoudswerk worden doorgeschoven naar 2024 zodat het gecombineerd kan worden met het 
fietsstraatproject. Vanzelfsprekend zal tot 2024 wel het noodzakelijke onderhoud aan de 
Oostersingel worden uitgevoerd. 
 
42. P.88 Er staan baggerwerkzaamheden gepland in het Nieuwe Kanaal. Wordt de route hierbij 

meteen geschikt(er) gemaakt als vaarroute of zijn het beperkte onderhoudswerkzaamheden? 
Antwoord: Op dit moment wordt nog onderzocht tot welke diepte wij het Nieuwe Kanaal gaan 
baggeren. De (woon)schepen ervaren momenteel problemen met de diepgang.  
Het baggeren tot aan de reguliere onderhoudsdiepte leidt al tot het verwijderen van een flinke 
hoeveelheid baggerslib. 
 
43. P.118 Het gaat op verschillende plekken over bovengrondse maatregelen in het kader van het 

Gemeentelijk Rioleringplan (€1.5 miljoen in 2021). Waar moeten we dan aan denken? Kan het 
rioleringsplan ook gebruikt worden om vergroening van straten en pleinen te dekken? 

Antwoord: Bovengrondse maatregelen waar aan gedacht kan worden zijn het tijdelijk bergen van 
water op straatniveau of in het groen.  Bijvoorbeeld de straat verdiept aanleggen zodat er water 
tussen de banden kan blijven staan. Of de groenvakken lager aanleggen zodat het water bij een 
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extreme bui naar het groen stroomt en daar tijdelijk geborgen kan worden. Ook het aanleggen van 
wadi’s is een mogelijkheid. Minder verharding en meer groen aanleggen zodat er minder water 
rechtstreeks afstroomt naar de riolering is ook een mogelijkheid. In geval de aanleg van groen voor 
grijs ook een oplossing is om de wateroverlast op te lossen, kan dit gedekt worden uit het 
rioleringsplan (GRP). Voor sec de vergroening is dekking vanuit het GRP niet mogelijk. 
 
44. P.122 Kan de evaluatie van de ruimtelijke kaders zonnestroom (2019) gedeeld worden met de 

raad? 
Antwoord: Deze evaluatie is meegenomen in het voorstel voor het nieuwe energiebeleid dat eind dit 
jaar in het college wordt behandeld, welke daarna begin 2021 in de raad komt. 
 
45. P.132 Gemeenten zijn verantwoordelijk voor de handhaving van de Europese richtlijn 

energieprestatie gebouwen. Wat doen we hier in Leeuwarden aan? 
Antwoord: In de Europese Energy Performance of Buildings Directive (EPBD III) worden systeemeisen 
voorgeschreven voor de verbetering van de energieprestatie van technische bouwsystemen. De 
richtlijn is op 10 maart 2020 geïmplementeerd in de Nederlandse wet- en regelgeving. Er wordt 
onderzocht hoe het toezicht op EPBD III kan worden vormgegeven.    
 
Domein Veiligheid 
 
46. P. 49 Van welk soort overlast is er sprake bij het tweetal nieuwe hotspots in Huizum-West en 

Camminghaburen en hoe wordt hiermee omgegaan? 
Antwoord:  
Dit betreft mn jeugdoverlast.  We zetten hiervoor het Taskforce jeugdoverlast (JVZ, en 
Stadstoezicht/ straatcoaches, jongerenwerk,  politie en OM) in, beproefde persoons- en 
groepsgerichte aanpak, waarbij ouders betrokken worden. Hulp, coaching  en zorg waar nodig en 
bestuursrechtelijk of strafrechtelijk optreden als dat niet werkt. 
 
47. P.49 We beogen in aanmerking te komen voor de pilot van het ministerie van JenV inzake 

gebruik wapenstok door de Boa’s. In ieder geval worden onze Boa’s in 2020 uitgerust met 
bodycams. Hoe ver staat het hiermee? En kan deze wijziging binnen de begroting? 

Antwoord: 
De uitkomst van de pilot aanvraag is nog niet bekend. De bodycams worden, gelet op de 
randvoorwaardelijkheid ten aanzien van het deelnemen aan de pilot, in het jaar 2020 aangeschaft.  
In het jaar 2021 is voorzien in de kapitaallasten voor deze investering. 
 
48. P.49 We verwachten dat we in 2021 wederom te maken krijgen met veel demonstraties die veel 

capaciteit vragen. Capaciteit die we niet op de geplande ambities kunnen inzetten. Wat is er 
nodig om ambitie en de realiteit op orde te krijgen? 

Antwoord: Op dit moment maken we keuzes en stellen we prioriteiten. De vraag kan verder, gezien 
de politieke dimensie, in debat aan Sybrand Buma worden gesteld. 
 
49. P.49 Het afgelopen jaar is het aantal (grote) demonstraties fors toegenomen: 30 demonstraties 

en 12 vredeswakes. Hoeveel capaciteit en inzet vergen de 12 genoemde vredeswakes en is dat 
in de afgelopen jaren toegenomen? 

Antwoord: 
De 12 vredeswakes vergen alleen administratieve capaciteit en deze inzet is gelijk gebleven. De 
extra inzet is m.n. gericht op de grote en risicovolle demonstraties zoals in 2020: BLM, Viruswaanzin 
en de demonstratie bij Sinterklaas intocht. 
 
50. P.50 Het aantal meldingen van jeugdoverlast is gestegen In de beginfase van de Coronacrisis 

troffen we bij jeugdoverlast veel jongeren aan in de openbare ruimte die moeite hadden zich 
aan de RIVM- maatregelen te houden. Wat is hierop gedaan? Zijn er alternatieven aangeboden? 
In hoeverre is de doelgroep zelf betrokken bij de oplossing? 

Antwoord:  
In de eerste lockdown was alles gesloten: scholen, jeugdhonken, horeca en sportvoorzieningen. We 
hebben destijds het jongerenwerk op straat extra in te zetten . De werkers gingen met de jeugd in 
gesprek over allerhande zaken die bij hen speelden. Alternatieven konden niet geboden worden 
omdat de noodverordening dit niet toeliet. 
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51. P.50 Zolang de covidcrisis met vrijheidsbeperkende maatregelen duurt, is het noodzakelijk dat 
toezicht en handhaving intensiever ingezet wordt dan normaliter het geval is. Betreft dit 
alleen/hoofdzakelijk jeugdoverlast? En hoe wordt dit bekostigd? 

Antwoord: 
Dit betreft alle vormen van overlast: jeugd, burengerucht, horeca etc. 
De inzet is vanuit Stadstoezicht en politie. ST heeft bijv geen horeca-nachten meer en zet meer in 
op aanpak Covid. Daarnaast worden beveiligingsbedrijven ingehuurd (binnenstad, Grou, de Schrans, 
winkelcentrum Bilgaard) en in de zomer: prinsentuin groene Ster en Grou.. Deze kosten worden in 
eerste instantie gedekt vanuit Corona-budgetten. 
 
52. P.50 We investeren in nieuwe en bestaande buurtpreventieteams voor de leefbaarheid en 

veiligheid in de wijken en dorpen. Deze teams worden door ons ondersteund in kennis en 
expertise en gefaciliteerd met kleding. Er zijn momenteel 7 buurtpreventieteams actief 
(Bilgaard, Vrijheidswijk, Achter de Hoven, Oud Oost, Heechterp-Schieringen, Huizum-west en 
Tjerk Hiddes). 

● Zijn alle buurtpreventies teams zoals genoemd in de begroting (Bilgaard, Vrijheidswik, Achter de 
Hoven, Oud Oost, Heechterp-Schieringen, Huizum-west en Tjerk Hiddes) actief? 
Antwoord: Ja, behalve Tjerk Hiddes 
● Wat is de relatie tussen de genoemde buurtpreventieteams en de gemeente Leeuwarden en is die 
bij allemaal vergelijkbaar of zijn er verschillen te benoemen? 
Antwoord: Ja, er zijn verschillen. Sommige buurtpreventieteams zijn uit eigen beweging gestart 
zonder dat de gemeente heeft gefaciliteerd. Andere buurtpreventieteams zijn gefaciliteerd, door 
bijvoorbeeld een flyer om het team te promoten, kleding, e.d. 
● Welke moeilijkheden ziet de dienst bij de investering in bestaande en nieuwe 
buurtpreventieteams? 
Antwoord: Het aantal deelnemers van buurtpreventie loopt terug. En het is moeizaam om 
vrijwilligers te vinden. We investeren daarom op de relatie met de buurtpreventieteams en dat gaat 
afgelopen jaren goed.   
 
53. P.51 Het burengerucht, waaronder burenruzie en huiselijke twist zonder gevolgen, is gestegen. 

Over het totaal is de grootste hotspot te zien in de omgeving van de Groningerstraatweg 
(Oldegalileën) . Deze stijging is daarnaast vooral gesignaleerd in Camminghaburen, Huizum 
West, Tjerk Hiddes, Bilgaard en in Stiens. Opvallend dat er uitgezonderd Stiens geen van de 35 
dorpen genoemd worden. Speelt het hier zo opvallend minden? Is er gekeken naar dit verschil 
en de eventuele oorzaak? 

Antwoord: 
Dit zijn toch wel van oudsher wijken waar meer dan gemiddeld overlast is. 
In de dorpen speelt burengerucht altijd al weinig. De woningen zijn veelal verder van elkaar 
gesitueerd , er is meer ruimte en bovendien kent men  elkaar vaak goed en wordt er met elkaar 
gepraat. Gelet op de prioriteiten van het afgelopen jaar, hebben we geen inzet gepleegd op nader 
onderzoek op deze cijfers. 
 
54. P.51 In veel wijken en dorpen blijft de overlast, veroorzaakt door personen met verward 

gedrag, aandacht vragen. Deze vorm van overlast is begin 2020 weer fors toegenomen, uiteraard 
mede gerelateerd aan de Coronacrisis. De openbare orde wordt hierdoor ernstig geschaad. De 
problematiek van deze personen wordt complexer en risicovoller. Welke innovatieve oplossingen 
hanteert Leeuwarden nu? En welke hebben onze aandacht? 

Antwoord: Naast de toepassing van de bestuurlijke maatregelen zoals een gebiedsverbod of de 
toepassing van de Wet aanpak Woonoverlast is er aandacht voor de zorg. Dergelijke processen lopen 
zoveel mogelijk naast elkaar waardoor er een kader en netwerk kan ontstaan waarbinnen een 
persoon met verward gedrag zo goed mogelijk wordt geholpen. De samenwerking intern (Sociaal / 
Veiligheid) maar ook extern (VHF, OM, Politie, hulpverleningsinstellingen, gemeenten is dan ook 
versterkt. Dit door samenwerkingsafspraken te actualiseren en te maken. De coronacrisis maakt het 
niet makkelijk, maar er wordt, net zoals altijd, zoveel mogelijk maatwerk geleverd. Daarbij is er 
ook aandacht voor de inwoner die geconfronteerd wordt met overlast.  
 
55. P.52 Eind 2020 wordt de nieuwe app ‘Meld een vermoeden’ geëvalueerd. Als de uitkomst 

positief is, zal de app via de RIEC-lijn ook worden aangeboden bij alle andere gemeenten in 3-
noord. Met deze app kunnen gemeenteambtenaren die voor hun functie vaak buiten de deur 
komen vermoedens van ondermijnende criminaliteit melden. Doordat de app onder het privacy 
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convenant valt van de lokale casustafel ondermijning, kan bij een terechte melding bestuurlijk 
en/of strafrechtelijk gehandhaafd worden. Behalve dat we hiermee de gemeentelijke 
intelligence-positie verbeteren, zorgt het dus ook voor een efficiënter toezicht- en 
handhavingsbeleid op dit thema. 

● Hoe veel meldingen komen hierop binnen en is er al zicht op de evaluatie? Wanneer wordt er van 
een positieve uitkomst gesproken? 
● Kan nu al gezegd worden hoeveel meldingen hebben geleid tot aanpak? 
● Wordt deze ook aan de raad voorgelegd? 
Antwoord:  
In september 2019 zijn we gestart met de app, maar doordat er nog meerdere aparte installatie- en 
bewustwordingsessies moesten worden gegeven, was de app eigenlijk pas eind november 
operationeel. Via de app zijn 19 vermoedens van ondermijnende criminaliteit met team Veiligheid 
gedeeld. Het merendeel van deze meldingen waren gericht op vermoedens van drugs/hennep (in 
m.n. woningen) en witwassen (bedrijven met zeer weinig bezoekers).  
Alle signalen zijn uitgelopen samen met de politie en meerdere fysieke controles hebben 
plaatsgevonden. Dit heeft ertoe geleid dat één drugs verkooppunt is gestopt, terwijl meerdere 
andere signalen zijn meegenomen qua dossiervorming in grotere nog lopende 
ondermijningscasussen.   
De pilot was voor de duur van 1,5 jaar, wat maakt dat hij eind februari 2021 afloopt. De evaluatie is 
daarom ingepland voor januari 2021. Feit is dat door de coronacrisis het aantal meldingen sinds 
medio maart is gestagneerd. De toezichthouders van team Bouwen, Wonen en Milieu en Sociale 
zaken deden geen huisbezoeken meer, terwijl de medewerkers van Stadstoezicht de focus moesten 
verleggen. Dit gegeven zal ook in de evaluatie worden betrokken. Wanneer de evaluatie is afgerond, 
kan deze desgewenst met de raad worden gedeeld. 
 
56. P.53 In Utrecht is een pilot gestart op twee Utrechtse basisscholen om jeugd bewust te maken 

voor negatieve kanten vd drugscriminaliteit ( www.duic.nl ). Pilot op twee Utrechtse 
basisscholen moet jeugd bewust maken van negatieve kanten drugscriminaliteit 16 oktober 
2020). Is er in onze gemeente ook zicht op problematiek in deze leeftijdsgroep (groep 7 en 8) en 
welk beeld is hier? 

Antwoord: Preventie pakketten op (basis)scholen worden aangeboden door het Sociaal Domein. Wij 
kopen geen programma’s in van Halt. Er is geen beeld van hoe het is onder jongeren van groep 7 en 
8 en daar zijn ook geen zorgelijke signalen van ontvangen. 
Door JVZ is een projectvoorstel geschreven voor de aanpak ‘jeugd en ondermijning’ vanuit het RIEC. 
Vanwege de Corona crisis is dit begin 2020 stil komen te liggen. Na de zomervakantie is dit weer 
opgepakt. Om jongeren bewust te maken van de risico`s van het ‘snel geld verdienen’ heeft het 
RIEC een escape room ontwikkeld. Deze is tijdens de week van de veiligheid (5-11 oktober) 
gelanceerd op de Friese Poort Wilaarderburen te Leeuwarden. De aanpak is in eerste aanleg 
bedoeld voor MBO scholen.  
https://www.rocfriesepoort.nl/lancering-speciale-escape-room-bij-roc-friese-poort-de-week-van-
de-veiligheid 
 
57. P.53 Het aantal panden dat op last van de burgemeester is gesloten in het kader van de 

Opiumwet 13B lijkt ook weer toe te nemen in 2020. Samen met politie heeft deze aanpak de 
hoogste prioriteit. 

● Is er als onderdeel van deze aanpak ook hulp voor kwetsbaren die zich laten verleiden tot een rol 
in de hennepteelt en dan hun huis kwijtraken? Zijn dergelijke gevallen bekend in de gemeente 
Leeuwarden? 
Antwoord: in een enkel geval speelt dit. We leveren altijd maatwerk in schrijnende gevallen 
● Wat gebeurt er nadat de panden gesloten zijn? Komen ze na een bepaalde tijd weer in de 
verhuur? Na de gesloten periode van 3, 6 of 12 maanden zijn de panden weer beschikbaar voor 
gebruik of verhuur, als de eigenaar dit wenst uiteraard.  
Antwoord: Daar gaan wij niet over. 
● Wat is het vervolgtraject voor de huurder/verhuurder?  
Antwoord: Afhankelijk van de vondst door politie is dit een strafrechtelijk traject. 
● Wat zijn de maatschappelijke effecten? 
Antwoord: De loop (van dealers of gebruikers) gaat uit de route naar betreffend pand, dus de 
overlast voor de buurt neemt af cq is weg. 
 

https://www.rocfriesepoort.nl/lancering-speciale-escape-room-bij-roc-friese-poort-de-week-van-de-veiligheid
https://www.rocfriesepoort.nl/lancering-speciale-escape-room-bij-roc-friese-poort-de-week-van-de-veiligheid
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58. P.54 In Friesland wordt samengewerkt met het Sociaal Domein Friesland (SDF) in het vormgeven 
van de Friese aanpak. Zorg en Veiligheid gaan gezamenlijk een rol vervullen in de aanpak. 
Wordt het expertisecentrum Fier ook bij deze beleidsontwikkeling betrokken? 

Antwoord: Ook diverse externe partijen, zoals Fier en bijvoorbeeld het OM zijn betrokken bij deze 
aanpak.   
 
59. P.54 Waarom staat onder de kop “Doorontwikkeling preventieve aanpak (drugsgerelateerde) 

overlast en geweld” de uitgebreide informatie over wetswijzigingen mbt Wvggz? Wat is de 
relatie met Doorontwikkeling preventieve aanpak (drugsgerelateerde) overlast en geweld? 

Antwoord: Technisch probleem, er is een kopje (personen verward gedrag) weggevallen. Beide 
items horen idd niet bij elkaar. 
 
60. P.54 Waarom staat er onder de kop “Doorontwikkeling preventieve aanpak (drugsgerelateerde) 

overlast en geweld” noch elders in dit hoofdstuk iets over de stand van zaken mbt preventieve 
aanpak etnisch gerelateerd (drugs)criminaliteit zoals uitgebreid beschreven op P.19 van de 
Beleidsagenda 2019-2023)? 

Antwoord: Het preventieprogramma valt, zoals in een eerder stadium aangegeven aan de raad,  
onder het sociaal domein en is daarom buiten dit programmaonderdeel gehouden. 
Bestuur / Financieel  

 
61. P.74 Kostendekkendheid heffingen. De begrote totale lasten m.b.t. de hondenbelasting stijgen 

van 545.000 naar 711.000 (+30.5%). Wat is hier de oorzaak van? 
Antwoord: De toename van de kosten worden met name veroorzaakt door hogere kosten handhaving 
hondenoverlast (€ 60K) en de hierbij behorende toerekening van de overhead en BTW (€ 52k). 
Daarnaast is de onttrekking aan de voorziening egalisatie heffingen hondenbelasting (€ 47K) per 
2021 conform landelijke regelgeving niet meer meegenomen in de berekening van de 
kostendekkendheid. Per 2020 is deze nog wel ten onrechte meegeteld (€ 50K). 
 
62. P.77 “Sinds 2020 geen onttrekking meer aan de egalisatiereserve omdat deze in 2019 nihil is”. 

De afvaltarieven staan onder druk door diverse ontwikkelingen. Hoe voorkomen we dat de 
kostendekkendheid verder afneemt? (91,2% volgens tabel 38). We kunnen dit immers niet lang 
opvangen via de egalisatiereserve. 

Antwoord: Onttrekking aan de voorziening egalisatie heffingen heeft geen invloed op de 
kostendekkendheid. De kostendekkendheid 2021 is ten opzichte van 2020 iets afgenomen. Over 2021 
is het begrote saldo van het product Afval echter gelijk gebleven aan 2020. De kostendekkendheid 
neem af indien de kosten sneller stijgen dan de opbrengsten, dit kan worden voorkomen door de 
opbrengsten evenveel mee te laten stijgen met de kosten. 
 
63. P.78 Is het wettelijk geregeld hoe groot de deelgroep is die in aanmerking komt voor 

kwijtschelding of mogen gemeenten dit zelf bepalen? 
Antwoord: De kwijtscheldingsregeling voor gemeenten is geregeld in de Gemeentewet en de 
Uitvoeringsregeling Invorderingswet 1990. In beperkte mate heeft een gemeente keuzevrijheid 
binnen de normen van de Rijksregeling. Gemeenten mogen kiezen bij de toepassing van de norm, 
drempel wanneer een aanvrager in aanmerking komt voor kwijtschelding, voor de minimale kosten 
van bestaan om die te hanteren op 90% dan wel 100%. Bij 100%, zoals in Leeuwarden, wordt de 
meest ruime vorm bij het toepassen van de kwijtscheldingsregeling voor gemeentelijke belastingen 
toegepast.  
 
64. P.118 Beheer leefomgeving. Aan levensduurverlengend onderhoud en vervanging in civiele 

kunstwerken worden circa €1.9 miljoen aan investeringen verwacht. Kunnen we hier een nadere 
uitsplitsing van krijgen? 

Antwoord: De lijst met kunstwerken van 2021 die aangepakt gaan worden is nog niet voor elke brug 
definitief (engineering loopt nog). De bruggen die al wel op de definitieve lijst staan voor 2021 zijn 
hieronder aangegeven. Deze kunstwerken zijn in voorbereiding en lopend onderzoek moet in 
bepaalde gevallen uitwijzen wat de uiteindelijke omvang moet zijn van de maatregelen. 
- Boksumerbrug; brug in de Boksumerdyk over De Swette - vervanging 
- Oxenabrids (brug Hempens) – levensduurverlengend onderhoud i.c.m. aanpassingen centrale 
brugbediening 
- 1e Kanaalsbrug – levensduur verlengend onderhoud 
- Weidumerhout – vervanging 
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- Diverse bruggen Groene Ster 
De vervanging van kunstwerken kent een lange voorbereidingstijd. Hiervoor is ook 
voorbereidingskrediet nodig. De uitvoering van verschillende kunstwerken kan dus ook in 2022 plaats 
vinden. 
 
65. P.123 Circulair inkopen. In samenwerking met andere Friese overheden wordt een roadmap 

opgesteld naar maximaal circulair inkopen. Wanneer is deze naar verwachting klaar en wordt 
deze gedeeld met de raad? 

Antwoord: Aanzet voor de Roadmap wordt in 2021 gemaakt. De specifieke opdrachtomschrijving 
krijgt de komende maanden vorm. De bedoeling is dat de Roadmap ook in 2021 afgerond wordt, 
afhankelijk van de scope en medewerking. Naar verwachting wordt dit een openbaar document en 
zal het gedeeld worden met de Raad. 
 
66. P.131 Waar verwijst in tabel 65 onder Integratie-uitkeringen par. 3.2.4 naar? Daar staat 

namelijk niets mbt Wet inburgering. 
Antwoord: Voor de invoering van de nieuwe wet stelt het Rijk in 2020 incidenteel € 245.079 
beschikbaar aan de gemeente Leeuwarden. Deze middelen zijn opgenomen in de meicirculaire 
2020. Voor de uitvoering van de nieuwe wet stelt het Rijk met ingang van medio 2021 middelen 
beschikbaar aan de gemeente Leeuwarden. Deze middelen zijn opgenomen in de meicirculaire 
2020. 
 
67. P.131 & P.133 In de begroting 2019 staat 5 keer het woord statushouders (bij aanpak 

laaggeletterdheid”(P.12) en bij beperken van ongelijkheid (P.12 en P.13)). In de begroting 2020 
staat 11 keer iets over statushouders waaronder bij speerpunten; We verkleinen de afstand tot 
de arbeidsmarkt voor statushouders en bij ‘beperken van ongelijkheid’ lezen we ‘Goede start 
geven aan statushouders’ en in tabel 7, 72 en 98. 

● In begroting 2021 staat 0 keer het woord statushouder. Hoe kan dit? 
● Waarom wordt in deze begroting wel gesproken over integratie-uitkeringen en inburgering, maar 
is er niets 
opgenomen over statushouders? 
● Is het probleem met deze groep opgelost? 
● Is de ambitie - zoals in begroting 2020 - met betrekking tot deze groep bijgesteld? 
 
68. P.135 Hoe verhoudt de besparing op het onderhoud op de serveromgeving zich tot de 

bijbehorende kostenstijging van 196.000? 
Antwoord:  
Het bedrag van € 196.000 is het saldo van voor- en nadelen. 
 
69. P.140 Waar heeft de (negatieve) vermeerdering in de reserve parkeren van €0.3 miljoen 

betrekking op? 
Antwoord: In de begroting 2021 is het batig saldo van het product parkeren, welke wordt 
toegevoegd aan de algemene middelen, ruim € 2,9 mln. Daarnaast is het product parkeren een 
resultaat-neutraal product, dat wil zeggen dat het saldo op het product wordt verrekend met de 
reserve parkeren. In de begroting 2021 is een onttrekking aan de reserve nodig van € 0,3 mln om het 
product resultaat-neutraal te krijgen. 
 
70. P.140 De vermeerdering in de egalisatie verkiezing ontvangen wij van het Rijk? 
Antwoord: 
De toevoeging aan de reserve van 135.000 euro is een structurele last in onze begroting.  
Deze staat los van de incidentele ontvangst van 230.000 euro die in de septembercirculaire is 
aangekondigd ter dekking van hogere kosten voor de Tweede Kamerverkiezingen in 2021 vanwege 
Corona. 
Punt is wel dat er in de tabel op blz. 140 een verspringing zit. 
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Onderstaand de juiste tabel. 

Tabel 72 Verloop reserves                                                                                               Bedragen x € 1.000 

Omschrijving 
Stand 

1-1-2021 
Vermeerde 

ringen 
Verminde 

ringen 

Stand 
31-12-

2021 

R2RES100 - Algemene reserve     

RES001 Algemene reserve 20.700 11.089 8.180 23.609 

Totaal R2RES100 - Algemene reserve 20.700 11.089 8.180 23.609 

      

R2RES300 - Overige bestemmingsreserves     

RES003 SIOF 1.500 0 350 1.150 

RES005 Budgetoverheveling 1.374 0 1.374 0 

RES015 Grondexploitatie 7.232 0 671 6.561 

RES016 Parkeren 571 -300 46 225 

RES019 Stimulering werkgelegenheid 494 0 225 269 

RES020 Stadsvernieuwing 81 0 0 81 

RES027 Reserve ISV III 1.196 0 0 1.196 

RES031 Reserve afschrijvingen 307 0 14 294 

RES034 Reserve Egalisatie Verkiezingen 12 135 135 12 

RES036 Reserve frictiemiddelen 771 1.300 495 1.576 

RES038 BWS Volkshuisvesting 65 0 0 65 

RES045 Reserve Revolving Fund Monumenten 221 0 0 221 

RES048 Reserve kunst in de openbare ruimte 94 0 50 44 

RES049 Reserve stedelijke vernieuwing 197 0 0 197 

RES053 Economische participatie 1.476 0 0 1.476 

RES054 Reserve duurzaamheidslening 161 0 160 1 

RES057 Reserve AO Verhardingen B'him 1.039 0 0 1.039 

RES058 Reserve Vastgoed 145 0 0 145 

RES059 Reserve Bodemsanering 618 110 0 728 

RES060 Reserve Wijkbudgetten 365 0 0 365 

RES061 Reserve Toeristenbelasting 602 300 300 602 

RES062 Reserve dorpen en platteland 99 0 0 99 

RES063 Voorwaardelijke budgetoverheveling 1.606 43 0 1.649 

RES064 Reserve oevers en steigers 0 0 0 0 

RES065 Compensatie groen 381 150 150 381 

RES066 Sociale werkvoorziening 994 0 0 994 

RES067 Reserves herindelingsgemeenten 0 0 0 0 

Totaal R2RES300 - Overige bestemmingsreserves 21.600 1.738 3.969 19.369 

      

R2RES400 - Saldo baten en lasten     

RES099 Saldo van rekening baten en lasten 0 0 0 0 

Totaal R2RES400 - Saldo baten en lasten 0 0 0 0 

      

Totaal R2RES – Reserves 42.300 12.827 12.149 42.977 
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71. P.172 Graag een toelichting op de post “Storting voorheen bespaarde rente e.d.” Waar bestaat 
deze structurele voeding van de AR uit? Zou deze in theorie ook ingezet kunnen worden om de 
structurele ruimte in de begroting te vergroten (of juist om een structureel tekort te kunnen 
dekken)? 

Antwoord: 
In het verleden werd de rente over de reserves toegevoegd aan de Algemene Reserve (AR). Met 
deze voeding werd de Algemene Reserve op peil gehouden voor het opvangen van financiële 
tegenvallers of voor het doen van incidentele uitgaven van nieuw beleid. Vanwege BBV 
voorschriften was deze rechtstreekse storting van rente in de AR  niet meer toegestaan.  Om de 
voeding van de AR op peil te houden is de reguliere/structurele storting van de rente (vanuit de 
reserves) aan de AR indertijd vervangen door een structurele storting vanuit de exploitatie. Op deze 
wijze bleef de AR van gelijke financiële voeding voorzien voor het opvangen van risico’s, voor het 
opvangen van tegenvallers en het doen van incidentele uitgaven nieuw beleid. Als deze voeding niet 
meer gaat plaatsvinden en anders wordt ingezet voor structurele uitgaven, dan heeft dat dus 
verstrekkende gevolgen voor de algemene reserve positie van onze gemeente en de 
onderwerpen/middelen/risico’s die daaruit worden voorzien en afgedekt. 
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CDA 
Janny Atsma 
 
72. Pag. 10 Laaggeletterdheid 

We zetten in op de ontwikkeling van een herkenbaar (digi)taalnetwerk...en door uitbreiding 

van educatie bij werkgevers. 

 Wat verstaan jullie onder een herkenbaar (digi)taalnetwerk? Met name om het woord 

herkenbaar. Wat moeten we ons daarbij voorstellen? 

Antwoord: Met een herkenbaar taalnetwerk bedoelen we dat de educatiepunten goed te 

vinden zijn door onze inwoners. Dit willen we gaan doen door aansluiting te vinden op de 

buurtkamers als plek waar educatie geboden kan worden door de uitvoerende lokale 

partners in de aanpak van laaggeletterdheid. 

 Er is sprake van de capaciteit van educatiepunten vergroten: waar zijn die punten en waar 
wordt de capaciteit vergroot? 
Antwoord: In het verleden waren de educatiepunten te vinden in de wijken. Later is 
besloten om te centraliseren en dbieb als educatie punt aan te wijzen. De praktijk wijst 
echter uit dat de doelgroep niet graag de eigen wijk verlaat. We zijn nu langzaam aan het 
decentraliseren daar naar waar een taalvraag leeft. In Bilgaard en de Vrijheidswijk zijn 
inmiddels opgestart. Op korte termijn komen daar ook Heechterp/Schieringen, de schepen 
buurt en oud-oost bij. Corona staat dit nu in de weg. 

 Uitbreiding educatie werkgevers. Zijn dat nieuwe werkgevers? Welke? Of gaat het om 

educatie bij de bestaande werkgevers; zo ja wat wordt er dan uitgebreid? 

Antwoord: Het betreft hier uitbreiding bij nieuwe werkgevers. Denk hierbij aan sociale 

werkplaatsen, schoonmaakbedrijven, fabrieken etc. 

 

73. Pag. 11 

Er wordt gesproken van twee ambities. Het bereik van NT1 deelnemers is met 30% verhoogd.  

Wat is de ambitie voor 2021? Is de bovengenoemde 30% in beeld en gaat die groep nu 

bijvoorbeeld naar school? 

Antwoord: De ambitie voor 2020 verschuiven we door naar 2021 in verband met corona.  

We weten waar we de doelgroep kunnen vinden. Echter onderneemt de doelgroep pas actie om 

deel te nemen aan educatie als er noodzaak is, zoals het wegvallen van sociale contacten. 

Daarnaast is educatie met als doel om het taalniveau te verhogen bij de doelgroep NT1-ers in de 

meeste gevallen niet haalbaar. Deze doelgroep is beter op zijn plek bij de educatiepunten in de 

wijken waar non-formele educatie wordt aangeboden met het doel mensen zelfredzamer te 

maken. Kortom niet alle mensen met lage basisvaardigheden zullen deelnemen aan educatie. 

Ofwel omdat de noodzaak er voor hen niet is, of omdat het probleem niet zichtbaar is. 

 

74. Pag. 12 Voorkomen eenzaamheid.  

Welke projecten en voor welke doelgroepen worden die georganiseerd? 

Antwoord: De doelgroepen zijn breed van jong tot oud. Dit verschilt per project. Denk aan 

meiden van Fier Friesland, mensen die laaggeletterd zijn, ouderen, inwoners van wijken en 

dorpen etc. De culturele projecten zijn: Karavaan van de vriendschap; De liefdesbode; Zelf; 

Verhalen ophalen; Luidkeels samen; Niemand is hier eenzaam. 

Meer informatie is terug te vinden op www.overdedrempel.frl. In december komt er een 

weekkalender uit waarin de resultaten en ervaringen vanuit de projecten terug te lezen zijn. Bij 

zelf en verhalen ophalen wordt er onderzoek gedaan vanuit het lectoraat sociale kwaliteit om 

inzichtelijk te maken wat de projecten voor mensen betekenen. Verder doet het lectoraat 

jongeren over de drempel onderzoek naar wat jongeren die eenzaamheid ervaren nodig hebben. 

 

75. . 17 Gemeentelijke dienstverlening 

Er wordt gesproken over het trainen van medewerkers op het herkennen van laaggeletterdheid.  

Wat houdt deze training in? En hoeveel medewerkers volgens deze cursus? En hoe verhoudt zich 

dat met de doelen uit ‘Dienstverlening Gemeente Leeuwarden 2016-2020’ zoals die zijn 

geformuleerd op pag 14 van die nota? Daarin wordt het volgende geschreven: 

http://www.overdedrempel.frl/
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1. Uiterlijk in 2020 is bij 95% van de afwijzing door gemeente Leeuwarden vooraf persoonlijk 

contact gemaakt en 

2. Uiterlijk in 2020 is 95% van de schriftelijke en digitale communicatie opgesteld op 

taalniveau B1. 

Antwoord: Om voor een toegankelijke dienstverlening te zorgen is het belangrijk dat de 

medewerkers in de uitvoering zich bewust zijn van kwetsbare burgers zodat ze hier rekening 

mee kunnen houden in hun dienstverlening. Om deze bewustwording te creëren hebben we 

bijvoorbeeld themabijeenkomsten over (en met) mensen met een licht verstandelijke beperking 

en laaggeletterden georganiseerd voor de uitvoeringsteams (na corona is dit omgezet in een 

themafilm).  Daarnaast krijgen de medewerkers in de uitvoeringsteams een training ‘herkennen 

en signaleren LVB’. In deze training worden o.a. stress-sensitieve communicatietips gegeven. 

Verder wordt er gewerkt aan het begrijpelijker maken van de brieven, dit is een doorgaand 

proces. Dit wordt gecombineerd met taaltrainingen B1 voor medewerkers in de 

uitvoeringsteams. 

 

76. Pag. 55 Projectplan Licht Verstandelijk Beperkte personen.  

Op pag.17 werd ook over deze doelgroep gesproken; is dit hetzelfde project? Is de training zoals 

op pag. 17 werd besproken hier een onderdeel van. Waar kunnen wij het projectplan ‘Expeditie 

Leeuwarden….aanpak LVB’ vinden? 

Antwoord: De acties van Dienstverlening genoemd op pagina 17 gaan inderdaad ook over 

mensen met een LVB. Deze acties worden ook als onderdeel genoemd in het projectplan 

Expeditie Leeuwarden integrale aanpak LVB. Het projectplan integrale aanpak LVB begin 

december in het college vastgesteld. Daarna zal het stuk openbaar zijn. 

 

77. Pag. 61. Burgers proactief informeren in begrijpelijke taal: Bekendmakingswet 

Heeft deze nieuwe wet ook gevolgen voor de gemeentelijke informatie die in de Huis-aan-huis 

wordt gepubliceerd? Waar kan een inwoner de juiste informatie vinden: in de huis-aan-huis of 

via Mijn Overheid. Mochten inwoners geen account hebben op Mijn Overheid krijgen ze de 

informatie dan nog via de huis-aan-huis? 

Antwoord: Alle kennisgevingen van ontwerpbesluiten, besluiten, aanvragen en meldingen worden 

gepubliceerd in het elektronisch gemeenteblad op https://zoek.officielebekendmakingen.nl. De 

gemeentelijke informatie wordt, ook na de invoering van de Bekendmakingswet, informatief en 

beknopt in Huis-aan-Huis gepubliceerd. Voor meer informatie wordt verwezen naar het digitale 

informatieblad van de gemeente Leeuwarden. Naast een bezoek aan de eerder genoemde website 

kunnen onze inwoners alle kennisgevingen ook op hun mobiel ontvangen en per e-mail. Inwoners 

kunnen zich ook inschrijven voor de e-mailservice van de overheid die is te vinden op 

https://www.overheid.nl/attenderingsservice. Hiermee ontvangen zij de besluiten en andere 

berichten van gemeenten, provincies en waterschappen die via Overheid.nl publiceren.   
 
NB: De staatsecretaris heeft de inwerkingtredingsdatum van de Bekendmakingswet onlangs met een 

half jaar verschoven naar 1 juli 2021.   
 

78. Pag. 64 Verbeteren Publieke Dienstverlening. 

Er worden 6 maatregelen voorgesteld. Er wordt o.a. ingezet op grotere bereikbaarheid door 

gebruik van chat, chatbox en social media. Wat wordt hiermee bedoeld? 

Antwoord: Met een diverse mix van communicatiemiddelen bereiken we een grote groep inwoners. 
Niet elk kanaal is effectief voor elke inwoner. Hoe uitgebreider onze mix, des te groter ons bereik. 
Vandaar de uitbreiding (social media doen we al een tijd, chat sinds kort en chatbots gaan we mee 
experimenteren). 

 

79. Pag 185, tabel 97 – Overzicht regelingen 

Wat is er afgelopen jaar uitgegeven voor de  volgende regelingen:  Beeldende kunst en 

vormgeving, talentontwikkeling, amateurkunst en subsidie kleine producties? 

Antwoord:  

Kleine producties:           € 57.080 

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/
https://www.overheid.nl/attenderingsservice
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Amateurkunst:                 € 12.550 

Talentontwikkeling         € 34.180 

Beeldende Kunst             € 27.000 

Kleine producties is exclusief vierde kwartaal, bij maximale benutting € 25.000 er bij. Algemeen 

beeld: minder uitgegeven in vergelijking met andere jaren. Oorzaak corona. Meerdere 

activiteiten zijn niet doorgaan of verplaatst of aanvragen zijn op voorhand ingetrokken. Bij 

verleende subsidies aan activiteiten die niet doorgaan is in de meeste gevallen de subsidie terug 

betaald. 
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CU 
Carlijn Niesink 
 
80. Blz. 22. maatschappelijke effecten sociaal domein 
Voortijdig Schoolverlaters zonder startkwalificatie mbo => de laatste cijfers zijn van 2017! Dit is 
iets waar Mbo’s jaarlijks op sturen en dus cijfers ook bekend zijn ook bij gemeente.  
Graag krijgen we inzicht in de cijfers van het afgelopen jaar.  
Antwoord: De gemeenteraad wordt jaarlijks geïnformeerd over de RMC en Leerplicht cijfers via het 
RMC en Leerplicht Jaarverslag. Hierin staan de cijfers ook per gemeente aangegeven.  Het 
jaarverslag over het schooljaar 2019 -202- is in de maak en wordt nog aangeboden aan college en 
gemeenteraad. Daarnaast zijn cijfers te vinden op de website www.onderwijsincijfers.nl.  
Hieronder de informatie  van het aantal vsv’ers in de gemeente Leeuwarden.  
  2016-2017  2017-2018  2018-2019  
 dln vsv vsv%    dln vsv vsv%    dln vsv vsv% 
 9423 185 1,96%   9522 252 2,65%   9438 250 2,65% 
 
En ook te vinden op deze site de vsv percentages per mbo d.d. 06-03-2020: 
Regionaal Opleidingen Centrum Friese Poort: 4,43% 
Nordwin College: 3,51% 
Regionaal Opleidingen Centrum Friesland College: 5,13%  
 
Achterstandsleerlingen: hoe kan het dat hier geen cijfers van bekend zijn?  
Antwoord: de cijfers worden, zoals het Rijk aangeeft, uit waarstaatjegemeente.nl gehaald. Daar 
zijn op dit moment geen recente cijfers beschikbaar.  
 
Werkloosheidscijfer onder jongeren is van 2018. Graag krijgen we inzicht in de cijfers van 2019 en 
eerste half jaar 2020. Mochten deze cijfers niet bij de gemeente bekend zijn, dan horen we graag 
waarom niet. 
Antwoord:  
Voor wat betreft de cijfers over de werkloosheid van jongeren, strekt onze informatie niet verder 
dan het aantal jongeren met een uitkering op basis van de Participatiewet. Dit betreffen dus niet de 
werkloze jongeren met een WW uitkering of zonder uitkering. 
 
2019:  

BESTANDSINFORMATIE Aantal uitkeringen 27- 

Januari 699 

Februari 690 

Maart 705 

April 706 

Mei 714 

Juni 734 

Juli 700 

Augustus 682 

September 658 

Oktober 661 

November 669 

December 653 

 
2020 eerste half jaar: 

BESTANDSINFORMATIE Aantal uitkeringen 27- 

Januari 677 

Februari 672 

Maart 720 

http://www.onderwijsincijfers.nl/
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BESTANDSINFORMATIE Aantal uitkeringen 27- 

April 728 

Mei 747 

Juni 771 

Juli 787 

 
81. Blz. 25. Bevorderen campussen. De vijf ton die hiervoor is gereserveerd, gaat dit alleen naar 

de Hbo-instellingen of ook richting het MBO? De afgelopen jaren is er veel geld geïnvesteerd in 
de Campussen. Wat hebben de investeringen in het verleden Leeuwarden nu concreet 
opgebracht? 

Antwoord: 
Die vijf ton wordt volledig ingezet voor Wetsus en de WaterCampus. De effecten die dit heeft 
opgeleverd zijn beschreven en de raad is hierover per brief van het college d.d. 25 augustus 2020 
(Z223522-2020) geïnformeerd.  
 
82. Blz. 67 Externe Inhuur. Graag ontvangen wij een overzicht per domein wat betreft de externe 

inhuur. Dus op welke domeinen komt dit het meeste voor en is dit in lijn met de externe inhuur 
van voorgaande jaren. 

Antwoord: Er is geen goede relatie aan te geven tussen de begrote inhuur van het ene jaar en de 
realisatie van het voorgaande jaar. Veelal wordt begroot op basis van een vaste formatie/bezetting, 
terwijl in de praktijk de bezetting vaker ingevuld wordt door inhuur dan werd begroot. 
 
83. Blz. 161. Wagenpark Boa’s. Het beeld is ontstaan dat de boa’s tegenwoordig meer met de auto 

surveilleren en minder met de fiets of te voet. Hierdoor groeit druk op het wagenpark. Klopt 
deze constatering en zo ja, wat zou het financiële verschil zijn als de boa’s weer meer te voet 
en te fiets gaan surveilleren? 

Antwoord: 
Het gebruik van auto’s is nodig omdat gewerkt wordt in een groot grondgebied aan taken waarvoor 
een auto dan wel materialen nodig zijn. Het verminderen van het wagengebruik ligt niet in de rede 
omdat dit de uitvoering van taken ernstig zou belemmeren en de benodigde reistijd en formatie fors 
zou toenemen. Het wagenpark is bij de herindeling in 2018 met 1 voertuig uitgebreid naar 5 
dienstwagens en is sindsdien niet gewijzigd. 
In de huidige Corona tijd worden een vijftal medewerkers die medisch tot de risicogroep behoren 
als spotter ingezet. Zij werken solo en fysiek strikt gescheiden van de andere collega’s en hebben 
de beschikking over een eigen gehuurde onopvallende wagen. Ze doen waarnemingen, zodat de 
Handhavers in uniform op kunnen treden als zij overtredingen constateren. Dit kan ervaren worden 
als een tijdelijke toename van autogebruik door Handhavers, maar deze inzet stopt als daar geen 
noodzaak voor de gezondheid en continuïteit meer voor is. 
 
84. Blz. 162. Informatiebeveiliging. Door de corona-crisis werken ook steeds meer medewerkers 

van de gemeente thuis. Overal zien lezen we over datalekken. De gemeente Leeuwarden trekt 
250.000 uit voor de informatiebeveiliging. Is dit bedrag, met bijna 1300 thuiswerkende 
ambtenaren, afdoende? 

Antwoord: 
Wij zetten op dit moment substantieel in op privacy en security, bijvoorbeeld via vijf medewerkers 
die hier fulltime mee bezig zijn. Verder wordt er flink geïnvesteerd in bewustwordingsprogramma’s, 
kennis, software en systemen. De combinatie van thuiswerken en de steeds toenemende 
cyberdreiging vragen om extra inspanning en initiatieven om de digitale weerbaarheid en het 
herstelvermogen nog verder te vergroten. De financiële middelen die nu gevraagd worden volstaan 
voor concrete verbeteracties bovenop het bestaande securitybeleid. Wel verwachten wij de 
aankomende jaren steeds meer aandacht, middelen en capaciteit te moeten besteden aan het 
monitoren en bestrijden van cybercriminaliteit in de breedste zin van het woord. Niet alleen door 
de opkomst van cybercriminaliteit maar ook de toenemende complexiteit van (informatie-
)systemen. 
 
85. Blz. 169. Wachtgeldregeling: voor welke oud-wethouders is deze regeling nog van kracht en is 

er vanuit de gemeente zicht op wanneer deze verplichting vervalt (eventueel door nieuw werk 
bij de desbetreffende oud-wethouder)? 
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Antwoord: 
Om privacy-redenen kan niet zo maar worden aangegeven voor welke oud-wethouder(s) er 
betalingen worden gedaan en/of verplichtingen zijn. Zodra de betreffende oud-wethouder nieuw 
werk vindt worden wij daarvan in kennis gesteld en vervalt de verplichting geheel of gedeeltelijk, 
afhankelijk van het salaris dat wordt verdiend. 
 
86. Blz. 188-189 Monitor bezuinigingen: veel zaken zijn met geel gearceerd. ‘uitvoering vraagt om 

specifieke ambtelijke en/of bestuurlijke keuzes en sturing.’ Wat zijn deze keuzes en hoe kan 
hierin worden gestuurd?  

Antwoord: Met de kleur geel en de omschrijving daarbij wordt aangegeven dat in tegenstelling tot 
de groen gearceerde zaken de besparing nog niet geheel is gerealiseerd en dat realisatie ook niet 
een geruisloze technische exercitie is maar dat dit nog vraagt om nadere uitwerking van de 
maatregelen en de onderliggende interventies en sturing daarop. Er zijn twee maatregelen  waar dit 
vanwege hun omvang , aard en complexiteit met name voor geldt. Dat zijn de maatregelen uit het 
Koersdocument en de taakstelling op de ambtelijke formatie. De bestuurlijke en maatschappelijke 
complexiteit van de eerste categorie behoeft denk ik geen nadere toelichting. Ook de taakstelling 
op de bedrijfsvoering vraag om intensieve sturing en monitoring om tot de gewenste bezuiniging te 
komen zonder  dat dit onacceptabele gevolgen heeft voor de dienstverlening.  
 
Blz.196. Overhead: begroting lasten overhead 41 miljoen. Aan de baten kant 757.000. Waaruit 
bestaat de lasten en waaruit de baten. Tabel 100. 
Antwoord: 
De beste uitleg van het begrip overhead wordt wellicht gegeven door het BBV: 

In een aantal gevallen ontvangen wij voor lasten die onder de overhead vallen een bijdrage van 
derden. Deze bijdragen worden verantwoord als baat. 

 

87. Coronacrisis: Voor coronacrisis wordt 1 miljoen gereserveerd. Op een begroting van bijna 600 
miljoen lijkt dit erg weinig. Waarop is dit gebaseerd? 

Antwoord: Er ligt begrijpelijkerwijs (nog)  geen calculatie ten grondslag aan de schatting van 1 mln 
maar alleen de plausibele verwachting dat Corona ook voor de middellange termijn onze financiële 
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positie flink kan raken. Het is een structurele post in aanvulling op de verwachte 
incidentele  schade  voor Corona in  2020 waarvoor in de MTR 3,4 mln. is uitgetrokken ten laste van 
de AR  (inmiddels bijgesteld naar 3,72 mln in Corona brief)  Ten opzichte van onze totale begroting 
een inderdaad  bescheiden bedrag maar in absolute zin een substantieel bedrag. Zeker in 
verhouding tot de totale  extra structurele bestedingsruimte die is verwerkt in de MTR. 
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Gemeentebelangen 
Gijs Jacobse 

 
88. Kan er een overzicht gegeven worden van de totale baten en lasten ( met een overzicht van 

stortingen en onttrekkingen reserves) na de MTR ( begrotingswijziging) 
 

Overzicht ontwikkeling begroting per programma en beleidsproduct

Begroting 2021

Programma Lasten Baten Lasten Baten Lasten Baten

R2DOM001 - Sociaal

R2PRG005 - Werk en inkomen 131.655.803 81.583.275 -                  -                  131.655.803 81.583.275

R2PRG020 - Sociale basis 60.882.644 8.577.482 530.000         -                  61.412.644 8.577.482

R2PRG021 - Jeugdzorg en maatsch. 

ondersteuning 148.859.349 5.836.791 71.000            -                  148.930.349 5.836.791

R2DOM001 - Sociaal 341.397.796 95.997.548 601.000         -                  341.998.796 95.997.548

R2DOM002 - Fysiek

R2PRG003 - Economie en toerisme 49.189.794 36.823.081 1.770.000      -                  50.959.794 36.823.081

R2PRG006 - Wonen en milieu 25.182.337 23.360.948 -40.000          299.819         25.142.337 23.660.767

R2PRG007 - Infrastructuur en 

mobiliteit 8.534.287 6.182.111 -                  3.570              8.534.287 6.185.681

R2PRG012 - Ruimtelijke ordening 2.026.209 42.500 400.000         -                  2.426.209 42.500

R2PRG014 - Beheer leefomgeving 45.266.320 16.957.801 -180.000        -                  45.086.320 16.957.801

R2DOM002 - Fysiek 130.198.947 83.366.441 1.950.000      303.389         132.148.947 83.669.830

R2DOM003 - Veiligheid

R2PRG010 - Veiligheid 13.482.564 130.617 -                  5.632              13.482.564 136.249

R2DOM003 - Veiligheid 13.482.564 130.617 -                  5.632              13.482.564 136.249

R2DOM004 - Bestuur en middelen

R2PRG009 - Bestuur 4.731.860 9.500 -30.000          -                  4.701.860 9.500

R2PRG015 - Algemene baten en 

lasten 28.966.542 19.980.121 -92.000          2.386.505      28.874.542 22.366.626

R2DOM004 - Bestuur en middelen 33.698.402 19.989.621 -122.000        2.386.505      33.576.402 22.376.126

R2DOM005 - Overige lasten en 

baten

R2PRG016 - Algemene 

dekkingsmiddelen 35.064.013 395.142.586 -250.000        3.474              34.814.013 395.146.060

R2PRG017 - Overhead 41.355.338 757.447 520.000         -                  41.875.338 757.447

R2PRG018 - Onvoorziene uitgaven 137.200 0 -                  -                  137.200

R2PRG019 - 

Vennootschapsbelasting 50.000 0 -                  -                  50.000

R2DOM005 - Overige lasten en 

baten 76.606.551 395.900.033 270.000         3.474              76.876.551 395.903.507

Eindtotaal 595.384.260 595.384.260 2.699.000      2.699.000      598.083.260 598.083.260

Baten en lasten 585.587.260 586.278.412 8.622.000 357.000 594.209.260 586.635.412

Stortingen en onttrekkingen 

reserves

9.797.000 9.105.848 -5.923.000 2.342.000 3.874.000 11.447.848

Totaal 595.384.260 595.384.260 2.699.000 2.699.000 598.083.260 598.083.260

Begroting 2021 MTR Nieuwe actuele begroting
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Overzicht ontwikkeling begroting per programma en beleidsproduct

Begroting 2021

Programma Beleidsproduct Lasten Baten Lasten Baten Lasten Baten

R2DOM001 - Sociaal

R2PRG005 - Werk en inkomen

R2BLP027 - Arbeidsmarkt en sociale 

integratie 22.768.730 22.768.730

R2BLP030 - Inkomensvoorziening 98.382.416 81.583.275 98.382.416 81.583.275

R2BLP031 - Armoedebestrijding 10.477.757 10.477.757

R2BLP050 - Lijkbezorging 26.900 26.900

R2PRG005 - Werk en inkomen 131.655.803 81.583.275 131.655.803 81.583.275

R2PRG020 - Sociale basis R2BLP001 - Kunst en cultuur 9.872.400 78.825 430.000 10.302.400 78.825

R2BLP002 - Historisch Centrum 

Leeuwarden 1.312.119 55.000 1.312.119 55.000

R2BLP114 - Onderwijs 21.082.680 7.507.281 21.082.680 7.507.281

R2BLP115 - Sociale integratie 

achterst.groepen 24.198.827 901.776 24.198.827 901.776

R2BLP116 - Burgerkracht 2.077.597 2.077.597

R2BLP117 - Sport, bewegen en 

gezondheidsbeleid 2.339.021 34.600 100.000 2.439.021 34.600

R2PRG020 - Sociale basis 60.882.644 8.577.482 530.000 61.412.644 8.577.482

R2PRG021 - Jeugdzorg en maatsch. 

ondersteuning R2BLP084 - Zorg voor de Jeugd 49.056.297 1.374.000 49.056.297

R2BLP118 - Maatschappelijke 

ondersteuning 99.803.052 4.462.791 71.000 99.874.052 4.462.791

R2PRG021 - Jeugdzorg en maatsch. 

ondersteuning 148.859.349 5.836.791 71.000 148.930.349 5.836.791

R2DOM001 - Sociaal 341.397.796 95.997.548 601.000 341.998.796 95.997.548

R2DOM002 - Fysiek

R2PRG003 - Economie en toerisme R2BLP005 - Economisch beleid 2.141.308 456.028 1.095.000 3.236.308 456.028

R2BLP061 - Vastgoedbeheer 15.860.394 12.463.383 75.000 15.935.394 12.463.383

R2BLP062 - Grondzaken 23.784.999 23.896.508 100.000 23.884.999 23.896.508

R2BLP066 - Toerisme 854.466 1.875 500.000 1.354.466

R2BLP068 - Sportvoorzieningen 6.548.627 5.287 6.548.627

R2PRG003 - Economie en toerisme 49.189.794 36.823.081 1.770.000 50.959.794 36.823.081

R2PRG006 - Wonen en milieu R2BLP003 - Cultuurhistorisch beheer 521.840 86.113 521.840 86.113

R2BLP008 - Woningmarktbeleid 226.270 226.270

R2BLP009 - Overige huisvesting 121.495 181.800 121.495 181.800

R2BLP025 - Bouw- en milieutoezicht 164.532 2.000 164.532 2.000

R2BLP029 - Omgevingsvergunning 

(Wabo) 4.052.877 3.715.000 299.819 4.052.877 4.014.819

R2BLP039 - Handhaving 

omgevingsrecht 1.601.400 1.601.400

R2BLP043 - Inzameling afval 17.233.071 19.216.035 17.233.071 19.216.035

R2BLP045 - Milieubeleid 1.259.750 160.000 1.259.750 160.000

R2BLP046 - Bodem en geluid -8.898 -30.000 -38.898

R2BLP058 - Kwaliteit gebouwde 

omgeving 10.000 -10.000

R2BLP082 - Stadsvernieuwing

R2PRG006 - Wonen en milieu 25.182.337 23.360.948 -40.000 299.819 25.142.337 23.660.767

R2PRG007 - Infrastructuur en 

mobiliteit R2BLP012 - Openbaar vervoer 73.427 74.000 73.427 74.000

R2BLP018 - Verkeer en vervoer 1.033.301 60.500 3.570 1.033.301 64.070

R2BLP019 - Parkeren 3.079.358 6.047.611 3.079.358 6.047.611

R2BLP074 - Grond-, weg- en 

waterbouwk. werken 4.348.201 4.348.201

R2PRG007 - Infrastructuur en 

mobiliteit 8.534.287 6.182.111 3.570 8.534.287 6.185.681

Begroting 2021 MTR Nieuwe actuele begroting
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Overzicht ontwikkeling begroting per programma en beleidsproduct

Begroting 2021

Programma Beleidsproduct Lasten Baten Lasten Baten Lasten Baten

R2PRG012 - Ruimtelijke ordening R2BLP036 - Ruimtelijke ordening 419.625 419.625

R2BLP037 - Geometriebeheer 679.355 679.355

R2BLP121 - Ruimtelijke ordening 

omgevingszorg 927.229 42.500 400.000 1.327.229 42.500

R2PRG012 - Ruimtelijke ordening 2.026.209 42.500 400.000 2.426.209 42.500

R2PRG014 - Beheer leefomgeving R2BLP013 - Spoorlijnen 259.023 259.023

R2BLP014 - Waterwerken 3.016.092 498.917 -90.000 2.926.092 498.917

R2BLP015 - Verhardingen 4.849.161 94.500 4.849.161 94.500

R2BLP016 - Kunstwerken 4.117.346 4.117.346

R2BLP017 - Verkeersmaatregelen 1.059.338 -60.000 999.338

R2BLP026 - Wijkaanpak 935.517 935.517

R2BLP035 - IJswegen 10.800 10.800

R2BLP044 - Riolering 10.381.922 12.306.092 10.381.922 12.306.092

R2BLP049 - Begraafplaatsen 947.181 819.577 947.181 819.577

R2BLP051 - Voorzieningen honden 334.405 561.232 20.000 354.405 561.232

R2BLP054 - Straatverlichting 2.043.668 -50.000 1.993.668

R2BLP055 - Reiniging verhardingen 2.213.439 2.213.439

R2BLP056 - Openbaar groen 12.297.889 1.643.756 12.297.889 1.643.756

R2BLP057 - Zwerfvuilbestrijding 60.984 -548 60.984 -548

R2BLP063 - Recreatiegebieden 971.260 53.500 971.260 53.500

R2BLP064 - Recreatievaart 1.088.250 458.500 1.088.250 458.500

R2BLP085 - Speelplaatsen 595.540 595.540

R2BLP090 - Buitenreclame 84.505 522.275 84.505 522.275

R2PRG014 - Beheer leefomgeving 45.266.320 16.957.801 -180.000 45.086.320 16.957.801

R2DOM002 - Fysiek 130.198.947 83.366.441 1.950.000 303.389 132.148.947 83.669.830

R2DOM003 - Veiligheid

R2PRG010 - Veiligheid

R2BLP020 - Integraal 

veiligheidsbeleid 3.067.390 56.817 5.632 3.067.390 62.449

R2BLP022 - Rampenbestrijding 8.466.398 8.466.398

R2BLP052 - Evenementen 309.853 73.800 309.853 73.800

R2BLP119 - Stadstoezicht 1.638.923 1.638.923

R2PRG010 - Veiligheid 13.482.564 130.617 5.632 13.482.564 136.249

R2DOM003 - Veiligheid 13.482.564 130.617 5.632 13.482.564 136.249

R2DOM004 - Bestuur en middelen

R2PRG009 - Bestuur R2BLP071 - Gemeenteraad 2.403.381 2.403.381

R2BLP072 - College van B&W 2.328.479 9.500 -30.000 2.298.479 9.500

R2PRG009 - Bestuur 4.731.860 9.500 -30.000 4.701.860 9.500

R2PRG015 - Algemene baten en lasten

R2BLP006 - Dienstverlening voor 

derden 12.776.348 12.783.198 12.776.348 12.783.198

R2BLP053 - Stelposten c.a. 1.405.884 46.000 5.581.000 6.986.884 46.000

R2BLP067 - Burgerzaken 2.926.177 1.675.618 44.505 2.926.177 1.720.123

R2BLP079 - Algemene baten en lasten 10.224.150 5.475.305 -5.673.000 2.342.000 4.551.150 7.817.305

R2BLP120 - Vergunningen & 

leefomgeving 1.633.983 1.633.983

R2PRG015 - Algemene baten en lasten 28.966.542 19.980.121 -92.000 2.386.505 28.874.542 22.366.626

R2DOM004 - Bestuur en middelen 33.698.402 19.989.621 -122.000 2.386.505 33.576.402 22.376.126

R2DOM005 - Overige lasten en baten

R2PRG016 - Algemene 

dekkingsmiddelen R2BLP077 - Algemene belastingen 2.775.338 35.047.670 -250.000 3.474 2.525.338 35.051.144

R2BLP086 - Gemeentefonds 326.280.448 326.280.448

R2BLP094 - Dividend 51.532 265.900 51.532 265.900

R2BLP100 - Financiering 32.237.143 33.548.568 32.237.143 33.548.568

R2PRG016 - Algemene 

dekkingsmiddelen 35.064.013 395.142.586 -250.000 3.474 34.814.013 395.146.060
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90. Er wordt gesproken over een dwingend advies van de waarderingskamer OZB. Kan dit uitgelegd 
worden?  

Antwoord: De waarderingskamer is het toezichthoudend orgaan (landelijk) dat toeziet op de 
kwaliteit van uitvoering van de vaststelling van de waarden ozb bij de gemeenten. Aanbevelingen 
vanuit de waarderingskamer dienen en worden opgevolgd in de waarderingscyclus van de woningen 
of niet-woningen. 

 
91. Opschalingskorting. Deze is geschrapt voor de jaren 2020 en 2021 en weer toegevoegd aan het 

gemeentefonds. De totale korting van landelijk 975 miljoen in 2025 blijft echter wel in tact. 
Betekent dat dat in 2022 de korting voor 3 jaren alsnog wordt toegepast (2020, 2021 en 2022)? 
Zo ja, is daar in onze meerjarenraming rekening mee gehouden en indien dat niet het geval is, 
is dat dan een financieel risico en is dat meegenomen in de 
risicoberekeningen/weerstandsvermogen?  

Antwoord: 
De constatering is juist van de totale korting van € 975 mln nog wel in tact blijft. Incidenteel voor 
de jaren 2020 en 2021 heeft het kabinet besloten de opschalingskorting te schrappen. Incidenteel 
wil zeggen dat de korting in de betreffende jaren (€ 70 + € 90 miljoen) wordt teruggeboekt, maar 
de reeks eindigt wel in een korting van structureel € 975 miljoen cumulatief in 2025. Onze 
gemeente heeft hier in de primitieve begroting tot en met 2024 al rekening mee gehouden. Dit dus 
niet meer meegenomen in de risico’s, omdat reeds in dekking is voorzien. De jaarschijf 2025 komt 
volgend jaar bij de opmaak van de financiële positie als nieuwe jaarschijf in beeld. Voor 
Leeuwarden betekent dit dat op dat moment in de dekking van € 1,2 mln moet worden voorzien in 
de jaarschijf 2025. In de brief over de uitkomsten van de septembercirculaire 2020 is dit vermeld in 
de allerlaatste zin van de brief. 
 

Overzicht ontwikkeling begroting per programma en beleidsproduct

Begroting 2021

Programma Beleidsproduct Lasten Baten Lasten Baten Lasten Baten

R2PRG017 - Overhead R2BLP102 - Management 5.466.914 5.466.914

R2BLP103 - Financiën, toezicht en 

controle 6.467.524 27.319 6.467.524 27.319

R2BLP104 - P&O/HRM 4.317.317 3.200 4.317.317 3.200

R2BLP105 - Inkoop, aanbest. & 

contractman. 494.693 494.693

R2BLP106 - Interne en externe 

communicatie 2.689.726 2.689.726

R2BLP107 - Juridische zaken 1.794.986 1.794.986

R2BLP108 - Bestuurszaken en 

best.ondersteuning 2.330.463 520.000 2.850.463

R2BLP109 - Informatievoorziening & 

automatis. 10.741.475 646.270 10.741.475 646.270

R2BLP110 - Facilitaire zaken en 

huisvesting 5.351.485 80.658 5.351.485 80.658

R2BLP111 - Documentaire 

informatievoorziening 1.131.604 1.131.604

R2BLP112 - 

Managementondersteuning 3.554.390 3.554.390

R2BLP113 - Correctie overhead -2.985.239 -2.985.239

R2PRG017 - Overhead 41.355.338 757.447 520.000 41.875.338 757.447

R2PRG018 - Onvoorziene uitgaven R2BLP091 - Onvoorzien 137.200 137.200

R2PRG018 - Onvoorziene uitgaven 137.200 137.200

R2PRG019 - Vennootschapsbelasting

R2BLP101 - Vennootschapsbelasting 

(Vpb) 50.000 50.000

R2PRG019 - Vennootschapsbelasting 50.000 50.000

R2DOM005 - Overige lasten en baten 76.606.551 395.900.033 270.000 3.474 76.876.551 395.903.507

Eindtotaal 595.384.260 595.384.260 2.699.000 2.699.000 598.083.260 598.083.260

Begroting 2021 MTR Nieuwe actuele begroting
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92. Is er een egalisatiereserve afvalstoffenheffing? Zo niet, waarom niet en dan; is het mogelijk 
deze in te stellen en kan deze negatief zijn? 

Antwoord: Nee, er is geen egalisatiereserve afvalstoffenheffing, maar een voorziening egalisatie 
heffingen. Hierin zijn drie heffingen opgenomen, te weten rioolheffing, afvalstoffenheffing en 
hondenbelasting. Omdat het hier gaat om een voorziening mag deze niet negatief zijn.  
 
93. We missen het ISI in de budgetoverheveling. Hoe zit dat ook al weer? 
Antwoord: de budgetoverheveling wordt bij de jaarstukken geregeld. In de financiële verordening is 
geregeld dat het restantbudget ISI overgeheveld wordt naar het volgende jaar.  
 
94. Oninbaarheid en kwijtscheldingen OZB verwerken in toekomstig tarief. Hebben we in het 

verleden tekorten en overschotten op de OZB verwerkt in het tarief van het volgend jaar? 
Antwoord: Bij de vaststelling van het tarief ozb wordt rekening gehouden met de mate van 
oninbaarheid. Dit is een percentage (1%) van de te behalen opbrengst. Kwijtschelding wordt niet in 
de berekening van het tarief ozb meegenomen. Kwijtschelding is een ander beleidsproduct. 
 
95. Parkeren betalen per minuut kan niet / levert teveel problemen op staat er. Kan dat uitgelegd 

worden?  
Antwoord: Zolang er nog met muntgeld kan worden betaald is parkeren per minuut niet mogelijk. 
De minimale inworp is namelijk € 0,10. Bij een tarief van bijvoorbeeld € 3,--  per uur, betaal je dan 
voor twee minuten parkeren € 0,10. Door het toestaan van € 0,10 munten betaal je dus mogelijk 
iets te veel maar het gaat vaak niet om meer dan enkele minuten.  

 

96. Wat is, na verwerking van de Turap, de verwachte wijziging in het eigen vermogen eind 2020? 
Antwoord: De stand van de Algemene Reserve (AR) als eigen vermogen is voor eind 2020 in de 
begroting berekend op € 18,7 mln. (zie pagina 172). 
Daarnaast wordt op grond van de TURAP voor het jaar 2020 vooralsnog per saldo een positief 
resultaat verwacht van € 4,63 mln. Het in deze TURAP verwachte resultaat is de best mogelijke 
inschatting op basis van de op dit moment bekende gegevens. In dit resultaat is geen rekening 
gehouden met de financiële effecten van Corona. Naar de huidige inzichten zijn die per saldo € 3,78 
mln. negatief. Per saldo geeft dat op dit moment een positieve resultaatverwachting voor 2020 van € 
0,85 mln. Gegeven de verschillende onzekerheden wordt hier behoedzaam mee omgaan. De kans is 
groot dat de jaarstukken op onderdelen substantiële verschillen laten zien ten opzichte van de 
verwachtingen en feiten van nu. 
Indien de positieve resultaatverwachting over 2020 van € 0,85 mln. aan de AR zou worden 
toegevoegd ontstaat een saldo van € 19,55 mln. 
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PvdA 
Bauke Aalbers 

 

97. Blz 20: Wat mag het kosten, sociale basis. 
Tabel 3: 
R2BLP115 - Sociale integratie achterst.groepen  
R2BLP117 - Sport, bewegen en gezondheidsbeleid  
Sociale integratie heeft een budget van 22 miljoen, Sport, bewegen en gezondheids beleid 2 miljoen. 
Welke ‘producten’ zitten in sociale integratie en waarom zijn deze twee niet samengevoegd. Sport, 
bewegen en gezondheidsbeleid hebben ook sociale integratie als effect. Wat wordt verstaan onder 
achterstandsgroepen: inclusie/exclusie criteria? 
Antwoord: Sociale integratie heeft een budget van € 22 miljoen. Sport, bewegen en gezondheid 
beleid € 2 miljoen.  
Welke ‘producten’ zitten in sociale integratie en waarom zijn deze twee niet samengevoegd.  
Antwoord: Sport, bewegen en gezondheidsbeleid hebben ook sociale integratie als effect.  
Wat wordt verstaan onder achterstandsgroepen: inclusie/exclusie criteria? 
Antwoord: Binnen ‘sociale integratie achterst. groepen’ zitten de volgende ‘producten’: 

- Maatschappelijke opvang (o.a. opvang verslavingszorg, regeling heroïnebehandeling, 
geweldbestrijding en prostitutiebeleid) 

- Vrouwenopvang (zowel het deel van de regio als het lokale deel (SDF)) 
- Emancipatie (subsidie COC) 
- Mondiaal beleid (anti-discriminatievoorziening Tûmba) 
- Inburgering (statushouders, Asiel, Migratie en Integratiefonds (AMIF). 
Binnen Sport, bewegen en gezondheidsbeleid zitten de onderstaande ‘producten’:  
- Regionaal gezondheidsbeleid (kosten van de GGD, extra medische taken en de rijksmiddelen 
voor Gezond in de stad) 
- Sport en bewegen (Sportactiviteiten, sportsubsidies, activiteiten bv SPORT in relatie tot 
combinatiefunctionarissen). 
Deze uitsplitsing geef meer duiding aan het beleidsveld van de beide hoofdgroepen. ‘Sport, 
bewegen en gezondheid’ draagt zeker bij aan sociale integratie, echter de beleidsvelden hebben 
elk hun eigen aandachtsgebieden die op dit moment nog teveel uit elkaar liggen om een 
samenvoeging te overwegen. Een substantieel deel van de uitvoering van de sociale integratie 
achterst. groepen is ondergebracht bij het Sociaal Domein Fryslân.  

 
98. Blz 135: autonome groei cliënten wmo 
Hier staat het volgende : 
Deze ontwikkelingen samen leiden tot een incidenteel nadeel in 2020 van € 1.370.000 (hierover is in 
juni jl. een brief aan de gemeenteraad gestuurd). Dit kan voor een deel worden opgevangen door de 
lagere subsidievaststelling 2019 van Amaryllis van € 505.000 door het afwikkelen van de reserves. Per 
saldo is sprake van een nadeel van € 865.000 
Wat betekent dit voor Amaryllis concreet: ‘Afwikkelen van reserves’ ? Hoeveel minder krijgt Amaryllis 
hierdoor aan directe bestedingsruimte? 
Antwoord: De bestedingsruimte van Amaryllis verandert niet. De middelen hebben ze niet nodig 
gehad in voorgaande jaren en ook voor 2020 wordt er geen beroep op gedaan. 
 
Eline de Koning 
 
99. Armoede aanpak (zie brief ‘Opgave armoede en schulden’ van 26 mei 2020) 
Waar vind ik het budget voor de ervaringsdeskundigen terug? 
Antwoord: Er is geen afzonderlijk budget voor de ervaringsdeskundigen in de begroting opgenomen. 
Deze is onderdeel van het beleidsproduct armoede. 
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Is er al een bedrag gereserveerd voor een aanbesteding ‘afkopen van schulden’, waar is dit terug te 
vinden. 
Antwoord: Er zijn momenteel diverse  initiatieven die gericht zijn om het oplossen van schulden te 
vergemakkelijken, te versnellen en zodoende ook effectiever te maken. Zo wordt er landelijk 
gewerkt aan een saneringsfonds  bedoeld om schulden af te kopen/ te saneren. Een dergelijk fonds 
stelt gemeenten in de gelegenheid te stellen i.h.k.v. problematische schuldhulpverleningstrajecten 
saneringskredieten te verstrekken. De Kredietbank voert voor de gemeente de schuldhulpverlening 
uit en verstrekt in dit kader ook saneringskredieten.   
 
100. Inclusieve arbeidsmarkt 
Op blz 17 staat: 
Het programma verbindt gemeentelijke doelen, activiteiten en middelen uit de 
begrotingsprogramma’s Werk en Inkomen, Sociale Basis en Economie en Toerisme.  
De samenhang hiervan zal in 2021 verstevigd en gecoördineerd worden in het programma Onderwijs, 
Economie en Arbeidsmarkt.  
Waar is een budget voor dit programma terug te vinden in de begroting. 
Antwoord: het programma OEA wordt gerealiseerd binnen de bestaande middelen vanuit de 
programma’s Sociale basis en Economie en Toerisme. 
Is er een apart budget voor statushouders en arbeidsmarkt? Waar?  
Antwoord: Nee, er is geen apart budget statushouders en arbeidsmarkt. De middelen komen nu uit 
de huidige budgetten inburgering en participatie (team Werk). Met de invoering van de nieuwe Wet 
inburgering, waarin de gemeente de regie op de inburgering gaat voeren, kunnen wij statushouders 
veel sneller in beeld hebben en beter begeleiden bij inburgering en participatie. Voor de invoering 
van de nieuwe wet stelt het rijk in 2020 incidenteel € 245.079 beschikbaar aan de gemeente 
Leeuwarden. Deze middelen zijn opgenomen in de meicirculaire 2020. Voor de uitvoering van de 
nieuwe wet stelt het Rijk met ingang van medio 2021 middelen beschikbaar aan de gemeente 
Leeuwarden. Binnen die nieuwe stroom middelen zitten 3 routes: Een werkroute, een leerroute en 
een Z-route. Die laatste route is voor die statushouders die niet in te passen zijn in de werk- of 
leerroute. 
 
101. Blz 12 Voorkomen eenzaamheid  
We investeren, samen met het beleidsveld armoede en gezondheid in het project ‘Over de 
drempel’. Hierin worden projecten georganiseerd.  
Wat is het budget hiervoor?  
Antwoord: De doelgroepen zijn breed van jong tot oud. Dit verschilt per project. Denk aan meiden 
van Fier Friesland, mensen die laaggeletterd zijn, ouderen, inwoners van wijken en dorpen etc. De 
culturele projecten zijn: Karavaan van de vriendschap; De liefdesbode; Zelf; Verhalen ophalen; 
Luidkeels samen; Niemand is hier eenzaam. 
Meer informatie is terug te vinden op www.overdedrempel.frl. In december komt er een 
weekkalender uit waarin de resultaten en ervaringen vanuit de projecten terug te lezen zijn. Bij 
zelf en verhalen ophalen wordt er onderzoek gedaan vanuit het lectoraat sociale kwaliteit om 
inzichtelijk te maken wat de projecten voor mensen betekenen. Verder doet het lectoraat jongeren 
over de drempel onderzoek naar wat jongeren die eenzaamheid ervaren nodig hebben. 

 
  

http://www.overdedrempel.frl/
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VVD 
 
Petra van der Sloot 
102. M.b.t. Werk en inkomen op bladzijde 16: “a.  Het aantal uitkeringen neemt met 80 af “. 

Goed dat er meetbare resultaten worden genoemd. Wel benieuwd naar hoe de gehanteerde 
cijfers tot stand zijn gekomen. Op het eerste gezicht lijkt 80 bijvoorbeeld nogal laag, al 
realiseer ik me uiteraard dat we in een crisissituatie zitten. 

Antwoord: O.b.v. de cijfers van het CPB is een prognose gemaakt, er is uitgegaan van ca 9,8% 
volume groei over een bepaalde periode waarvan berekend is hoe lang de crisis zou duren en de 
effecten zouden doorwerken in ons bestand. Alles blijft echter zeer onzeker. We zijn op basis van 
deze berekeningen uitgekomen op een bijstandsbestand eind 2020 van 6296. De stand eind 2021 zou 
in de berekeningen uitkomen op 6215, verschil is 80. 
We kennen nog onvoldoende de effecten van de crisis voor het verloop van 2020 en 2021, we blijven 
dit vanzelfsprekend continu monitoren op basis van de beschikbare data en analyses. 
 
103. M.b.t. afval op bladzijde 28: “De maatregelen om dit doel te bereiken worden eind 2020 

voorgelegd aan de raad”. Het eind van het jaar nadert snel. Wanneer mogen we de plannen 
verwachten? 

Antwoord: De nota “Goed scheiden Loont” komt begin november 2020 in het college en gaat daarna 
naar de gemeenteraad ter vaststelling. De verwachting is dat de nota dan in december 2020 door de 
gemeenteraad kan worden vastgesteld. 
 
104. M.b.t. Smart mobility op bladzijde 35: “De eerste 9 verkeersregelinstallaties (iVRI’s) zijn in 

2019 en 2020 op straat gerealiseerd. In 2021 volgen nog 6 installaties.”. Waar staan deze nu en 
waar zijn ze gepland? Welke voordelen hebben ze tot nu toe opgeleverd? Kan zijn dat dit al eens 
eerder ter sprake is geweest maar ik vond het niet terug. 

Antwoorden: 
1. Op de volgende locaties staan nu de iVRI’s.  

 
 
2. Op de volgende locaties zullen in 2021 de  iVRI  worden gerealiseerd:  

 Wollegaast; 

 Luchtenrek; 

 Fietsoversteek Huizumerlaan.  
 
3. Op de volgende locaties zullen in 2021 voorbereidingen worden getroffen voor de uitvoering van 
de iVRI’s in 2022: 

 Vrijheidsplein; 

 Fietsoversteek Verzetsstraat;  

 Merodestraat.  
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Tot nu toe is de aandacht vooral gericht op de implementatie van de iVRI’s  zodat er een goede 
basis infrastructuur is waarmee in de toekomst diverse toepassingen mogelijk zijn zoals; voorrang 
geven en bepaalde verkeersstromen prioriteit geven boven andere, bijvoorbeeld hulpdiensten of 
vrachtwagens (scheelt afremmen en optrekken en daarmee tijd, brandstof en CO2-uitstoot). Op dit 
moment hebben de iVRI’s een informerende functie voor weggebruikers. Zo kunnen weggebruikers 
via een app  bekijken hoe lang het verkeerslicht nog op rood staat of op groen staat (in feite een 
wachttijdvoorspeller). Daarmee kan de weggebruiker zijn of haar rijgedrag aanpassen (beter 
anticiperen). Daarmee ontstaat een meer gestage en verkeersveiligere verkeerafwikkeling.   
 
105. M.b.t. Handhaving op bladzijde 55: “Zoals gemeld beogen we kans te maken op deelname 

aan de pilot met de kleine wapenstok.” Vorige week werd bekend dat 11 van de 22 gemeenten 
zijn geselecteerd voor de pilot. Ik kon zo niet vinden of Leeuwarden bij de selectie hoort. Is dat 
het geval? 

Antwoord: We hebben nog geen bericht gekregen van Ministerie van JenV. 
 
Geu Luik 
(RO/wonen)  
106. Op bladzijde 27 staat bij ruimte voor starters: De nieuwe bevolkingsprognoses van de 

provincie geven aanleiding om de huidige woningbouwafspraken tegen het licht te houden. Dit 
geeft de volgende vragen: in hoeverre zijn de prognoses gewijzigd? En wat zal het verwachte 
effect zijn op de woningbouwafspraken voor de gemeente Leeuwarden? Mag er meer of minder 
gebouwd worden?  

Antwoord: Op bladzijde 38 bij Middelsee staat het volgende: op dit moment loopt er nog een 
procedure bij de Raad vanState. Dit levert de volgende vragen op: welke procedure betreft het 
hier? Hoe De nieuwe bevolkingsprognose van de Provincie laat voor de gemeente Leeuwarden geen 
noemenswaardige verschillen zien met de voorgaande prognose. Wel willen we nieuwe 
woningbouwafspraken gaan met de provincie (huidige loopt t/m 2025) zodat nieuwe 
bestemmingsplannen voor o.a. de Zuidlanden/Middelsee zullen vallen binnen deze nieuwe 
afspraken. 
 
107.  lang kan deze procedure nog duren? En in hoeverre kan deze procedure nadelige effecten 

sorteren op de geplande woningbouw (de eerste woningen zijn inmiddels al verkocht)? 
Antwoord: Er is beroep aangetekend tegen het bestemmingsplan bij de Raad van State. We gaan uit 
van een jaar, maar zijn afhankelijk wanneer de Raad van State dit inplant. Het beroep gaat over 
benzineverkooppunten in het gebied, wij hebben aangegeven dat we die niet willen in het gebied, 
appellant is het hiermee eens, maar wil dat we dit op een andere manier opnemen. Omdat dit dus 
niet te maken heeft met woningbouw, gaan we gewoon door met de woningbouw en verwachten we 
hier geen vertraging in.  
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FNP 
 
108. Side 12:  kultuer yn 2021. 
FNP mist Frysk Taalbelied. 
Op 7 novimber 2018 ( begruttingsbehanneling 2019 ) Is der in moasje hast unanym  oannommen foar 
de jierrren 2019 en 2020. 
 
Taljochting: 
Op side 21 ( 2020 ) stiet 24.000,- út I.S.I ( dit wie ynsidenteel ) 
Foar 2021 stiet der gjin bedrach foar it Frysk Taalbelied yn de begrutting ( 2021 ) werom is dit 
net meinnommen? 
Antwurd: De moasje is oannommen foar de jierren 2019 en 2020. De wurksumheden komme grut en 
diels ten lêste fan 2020. Troch tuskenkomst fan corona bin de wurksumheden (evaluerre en herijke 
belied) letter start dan pland. De planning is om de wurksumheden yn maart 2021 ôf te rûnjen. 
 
109. Side 14 en side 64: 
Nije wurkwize WMO : Beeldbeljen, ferkennen fan gebrûk fan beeldbeljen. 
Is it in idee om dit as “pilot “te starten?? M.n. foar âlderen en no yn de Corona perioade fan grut 
belang om de feriensaming tsjin te gean? 
Amaryllis is sûnt Covid-19 al oan it beeldbeljen mei har kliënten en hawwe sa al wat ûnderfining 
opdien mei âlderen binnen de gemeente, it wurket net by eltse persoan like goed sa as ( persoanen 
mei deminsje )  miskien in idee om dizze ûnderfinings mei te nimmen yn de pilot?  
Antwurd: Yn de wurkwize fan de Wmo is beeldbeljen al ien fan de mooglikheden. Amaryllis bringt 
dizze wurkwize al yn de praktyk en dat is ek sa foar de oare soarchoanbieders. As it passet by de 
soarte fan soarch en by de kliënt dan is dit in moaie mooglikheid yn tiden fan Korona. In pilot 
hoecht dus net omdat it al underdiel is fan de wurkwize.     
 
110. Side 17: 
Plan fan oanpak “kindpakket” yn 2021 ( evaluaasje perioade 2017-2020 ) folget! 
Ynset fan gemeente : opnij foarmjaan? Hoe? 
Antwurd: Yn maaie is der in ynformearjende brief nei de Ried tastjoerd weryn in fokus rûn de 
earmoedeoanpak is bekreaun. Deryn is oanjûn dat it tsjingean fan de regeneraasje wichtich is. It 
Bernpakket spilter der ek in rol yn. It liket derom logysk om yn by it opnij fooarm jaan fan it 
Bernpakket oan te slúten by de útgongspunten dy’t yn de ‘opjefte brief’ neamd binne. 
 
111. Side 18: 
Foarkommen fan problematyske skulden. Ynset / Previnsje/betiidsignalering. 
Oanpak grondig, heroerwaging? Hoe? 
Antwurd: It foarkommen fan problematyske skulden krijt net allinnich gemeentelik mar ek landelik 
in protte oandacht. Fanút it Ryk wurdt hjir flink op ynsetten. De wiziging fan de Wgs makket dat de 
gemeente oan de slach moat mei betiidsignalering en prevensje. Ljouwert wurket deryn al gear mei 
‘ketenpartners’ (Convenant Iedereen financieel fit). Dizze wurdt no opnij besjoen om dizze neffens 
de wetswiziging te optimalisearjen. 
 
112. Side 22/ Maatskiplike effekten. 
Falt ús op dat der faak stiet: niet bekend! 
Hoe sit dit? 
Binne hjir gjin sifers of persintage’s fan? 
Antwurd: De sifers wurde út waarstaatjegemeente.nl helle, sa’t troch it Ryk oanjoun is. Dêryn stean 
net altyd sifers bij de effekten neamd of dizze binne te âld.  
 
113. Side 28: 
Wenplicht / eigners wenten: m.n. sintrum Grou. Leit der in plan fan oanpak? 
Antwoord: Er ligt nu geen plan van aanpak voor zelfbewoning in het centrum van Grou. Het 
onderwerp zelfbewoning/ tweede woning komt nadrukkelijk terug in de gesprekken met de dorpen 
in het kader van het nieuwe Afwegingskader Wonen Dorpen, wat nu in ontwikkeling is. In dit kader 
zijn ook schriftelijke raadsvragen gesteld door de fractie van het CDA. De beantwoording hiervan 
komt naar verwachting 10 november a.s. in het college. Via de gebruikelijke kanalen zult u daar 
vervolgens over worden geïnformeerd.    
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114. Side 35: 
Fytspaden misse : Bewegwijzering en ferjochting? Leit der plan fan oanpak? 
Antwoord: Er is geen specifiek plan van aanpak voor bewegwijzering en verlichting. Het klopt dat op 
sommige locaties bewegwijzering voor fietsverkeer ontbreekt, met name voor de route Leeuwarden 
– Goutum – Wirdum hebben we hier een opgave. Met de veranderingen aan de verkeersstructuur 
(met name aan de zuidzijde van de stad) dient de fietsbewegwijzering wel op orde te zijn. We 
zullen hierop een check doen en – indien nodig – aanpassingen aan de fietsbewegwijzering 
doorvoeren. 
Ten aanzien van de verlichting kan worden vermeld dat niet alle fietspaden worden verlicht. Zo 
worden recreatieve paden en hoofdfietsroutes buiten de bebouwde kom niet verlicht. Hiervoor zijn 
inrichtingsrichtlijnen opgesteld en opgenomen in o.a. het fietsbeleidsplan “Richtingwijzer fiets”. 
Het hangt dus af van het type (categorie) fietspad en of het binnen of buiten de bebouwde kom is of 
er wel of niet verlicht wordt.  Indien noodzakelijk wordt alleen verlichting geplaatst op kruispunten 
en/of oversteeklocaties, zodat de verkeersveiligheid zo goed mogelijk wordt gediend. 
 
Fytsenstallings: útwreiding iepeningstiiden ( m.n. moandei o/m tongersdei ) 
Antwoord: De huidige openingstijden van de stallingen voldoen en zijn als volgt: 
Regulier: 
•             Maandag t/m woensdag   07.30 uur - 19.00 uur; 
•             Donderdag t/m zaterdag open  07.30 uur - 06.00 uur de volgende ochtend; 
•             Zondag  12.00 uur - 18.00 uur.  (Sint Jacobstraat gesloten m.u.v de laatste (koop)zondag 
van de maand); 
Daarnaast zijn er nog openingstijden op bijzondere dagen. Er is op dit moment geen behoefte aan 
uitbreiding van de openingstijden. 
 
Parkeren Grou! Útwreiding parkeer plakken, op hokker lokaasje? 
Antwoord: In het GVVP addendum zuidelijk deel van Leeuwarden hebben we aangegeven dat we één 
of meerdere locaties zoeken aan de (zuid)westzijde van het centrum. De mogelijke parkeerlocaties 
in Grou zijn schaars, dus zijn we ook op zoek naar koppelkansen met andere projecten. Op basis van 
de huidige plannen kunnen we tussen de 60 en 70 parkeerplaatsen inpassen in de huidige 
herstructureringsplannen die Elkien heeft voor het gebied ‘Nijdjipstrjitte, Lynbaenstrjitte, 
Friesmastrjitte, Troelstrawei, Jogchum Nieuwenhuisstraat’.  
 
115. Side 38:Wy hawwe yn de krante lêze kinnen dat de GGZ yn de Middelsee in nije lokaasje 

bouwe wol, hoe  ferhâld dit plan him mei it oarspronklike plan , past dit yn it fêststelde 
bestimmingsplan  begjin 2020? 

Antwoord: GGZ zal zich buiten Middelsee fase 1 (en dus buiten het gebied van vastgestelde 
bestemmingsplan) gaan vestigen. Hiervoor zal een uitgebreide procedure omgevingsvergunning 
doorlopen worden. 
 
116. Side 40: 
Bou/wenten: Minne Finne, Volmawei en Hellingshaven. 
Dijkstra/Draisma stapt út. Hokker gefolgen hat dit ( sawol finansjeel en ûntwikkeling?   
Falle de wizige bou- plannen binnen de râne betingsten en it bestimmingsplan 
Antwoord: Het feit dat Dijkstra Draisma niet voornemens is om het woningbouwplan te realiseren 
betekent in ieder geval vertraging in de uitvoering. We zijn voor deze locatie nu in gesprek met een 
andere partij. Het is de bedoeling dat dit nieuwe plan (nagenoeg geheel) past binnen de door de 
gemeenteraad vastgestelde randvoorwaarden. We kunnen alleen medewerking verlenen aan een 
bouwplan door af te wijken van het bestemmingsplan, maar dat was ook het geval voor het 
oorspronkelijke bouwplan van Dijkstra Draisma. Het lijkt er niet op dat het terugtrekken van 
Dijkstra Draisma financiële gevolgen heeft voor de gemeente.  
 
Hokker plannen lizze der op de lokaasje fan it earder griene krús gebou? 
Antwoord: Er zijn bouwplannen in voorbereiding, de uiteindelijke uitvoering van deze plannen hangt 
samen met de visieontwikkeling die vanuit het Dorp momenteel wordt opgepakt. 
 
117. Side : 42/ 43 

Programma beheer leefomgeving 
Ûnderoan side 43 stiet verbonden betrokken partijen : geen  
Moat dat net wêze: doarpsbelangen en wykpanels? 
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Sa net , Werom net? 
Antwoord: Bij het onderdeel verbonden partijen gaat het om partijen waarbij er sprake is van een 
financieel en bestuurlijk belang. Dit is niet het geval bij de dorpsbelangen en wijkpanels. 
 
118. Side 50: 
Jeugdoerlêst/ feiligens wyken/doarpen: 
Yn de doarpen binne der in protte drugskoeriers op scooters ( m.n. lachgas ) der fynt dealen plak op 
parkeerterreinen en by it NS stasjon yn Grou-Jirnsum. Is dit bekend? 
Antwoord: Lykas yn ’e stêd komt jeugdoerlêst ek foar yn doarpen. De sinjalen fan drugskoeriers op 
scooters yn doarpen en it hanneljen op it stasjon yn Grou binne ús ûnbekend. Wol is it plak bekend 
by  ús en der wurdt kontrolearje. 
 
Komt der ek in ferbod op wapenbesit m.n. by jongerein? 
Antwoord: Wy hawwe yn ’e APV twa artikels opnaam op it mêd fan “Preventief fouilleren en 
Messenverbod”, wol beheind ta ‘e Binnenstêd fan Ljouwert (feiligens risikogebied). 
 
119. Side 62: 
Ekstra wethâlder + ûndersteuning 3-ton? Graach taljochting!  
Antwurd:  It giet hjir om in útwreiding fan it budzjet dêr’t earder (by de start fan it hjoeddeiske 
kolleezje fan B&W) ta besletten is. Doedestiids is der strukturiel budzjet foar 5 wethâlders en 
harren stipe regele. Faaks is dêr de yndruk troch ûntstien dat it hjir om nij jild giet, mar dat is net 
it gefal: it giet om it weromheljen  fan in beslút dat earder naam is. 
 
120. Side 94: 
Organisaasje ûntwikkeling. Stiet by C. yn ferbining mei de ynwenners. Hoe? 
Antwoord: Met onze organisatiewaarde ‘in verbinding’ geven we de kernwaarde mee aan de 
ambtelijke organisatie dat in alles wat we doen, we dit samen doen met inwoners, met 
ondernemers en ketenpartners. Zoals dit ook is beschreven in ons collegeprogramma ‘de kracht van 
samen’. Samen met inwoners, ondernemers, verenigingen en organisaties willen we bouwen aan een 
sociale, vernieuwende en duurzame gemeente. Een goed voorbeeld daarvan is de verdere 
ontwikkeling van gebiedsgericht werken. Het team met de gebiedswerkers wordt daarin veel sterker 
verbonden met de gemeentelijke teams en sectoren die het meest met de Leeuwarder wijken en 
dorpen te maken hebben. Met hun kennis en vaardigheden in het werken met bewoners en 
bewonersorganisaties dragen de gebiedswerkers eraan bij dat die gemeentelijke teams en sectoren 
(nog) beter in verbinding zijn met de wijken en dorpen. Een ander voorbeeld is dat wij inwoners en 
ondernemers gevraagd hebben om mee te denken over de invoering van de Omgevingswet.  
 
121. Side 96: 
Strukturele formaasje daling ca. 30 formaasjeplakken. Hoe? 
Antwoord: In het huidige collegeprogramma is een taakstelling op de bedrijfsvoering opgenomen, 
waarbij medewerkers die de ambtelijke organisatie de komende tijd verlaten vanwege het bereiken 
van de pensioengerechtigde leeftijd voor 70% worden vervangen. Dit betekent een daling van de 
formatie van ongeveer 30 fte tot en met 2022. Deze daling van de formatie vangen we op door 
bijvoorbeeld bestaande processen slimmer in te richten en gebruik te maken van robotisering.  
 
122. Side 114: 
Grûnexploitaasje: neidielich rissultaat. Wat is de oarsaak? 
9.56.000,- Grut Palma Wergea 
5.02.000,- Wurdum 
1.00.000,- Wytgaard 
   40.000,- Baerdersleat 
Totaal 1.598,000,-  
By bedriuwenterreinen 2.4090,000,- Wat is de oarsaak fan dit neidiel? 
Antwoord: De exploitaties van onze grondexploitaties worden jaarlijks herzien. Bovenvermelde 
cijfers zijn gebaseerd op de hercalculaties per 1 januari 2020 die de raad in december 2020 worden 
aangeboden. Deze cijfers zijn ook reeds gebruikt bij de jaarrekening 2019. Voor de verklaring 
verwijzen wij hiervoor naar de paragraaf grondbeleid (pagina 150 e.v.) en tabel 119 op blz. 226 van 
de jaarstukken 2019. 
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123. Side 135: 
Autonome groei kliënten WMO neidiel 865.000,-, graach útliz?  
Antwoord: Ondanks de maatregelen van de taakstelling is er sprake van een natuurlijke groei van de 
zorg. Onder meer bij Hulp bij Huishouden neemt het gebruikt toe door de vergrijzing en de 
invoering van het abonnementstarief. Hierdoor kiest het rijk bewust voor een drempel om gebruik 
te maken van deze voorziening. Voor 2020 leidt dit tot een incidentele tegenvaller. 
 
124. Side 141: 
Reserve toeristenbelêsting 602.000,- . Werom is ferheging dan nedich?  
Antwoord: De verhoging staat los van de stand van de reserve, de reserve is nodig om projecten dit 
jaar en komende jaren te betalen, zie onder.  
B&W heeft een verhoging voorgesteld om met die verhoging de structurele begroting te kunnen 
dekken. 
Stand van de reserve 
De reserve is de stand per 1-1-2020 en op basis van alleen de betaalde facturen tot 31-12-2019. Dit 
betreft echter niet het vrij besteedbaar budget, namelijk:  

1. Uit die reserve betalen we in 2020 nog aangegane verplichtingen uit 2019.  
2. In 2020 zijn nieuwe projecten gestart en verplichtingen aangegaan die gedekt worden 

uit die reserve.  
3. Vanwege soms langere voorbereidingstijd van projecten zijn in 2020 verplichtingen 

aangegaan voor 2021 en 2022 (voorbeeld is triennale van LF2028 in 2022). Als dit in 
2022 betaald wordt dan daalt de reserve pas in 2022. 

4. We moeten een deel van de reserve beschikbaar houden voor tegenvallende 
inkomsten vanwege Corona in de begroting 2021.  

Per saldo zal de reserve toeristenbelasting fors lager zijn per 1-1-2021 en 1-1-2022 en richting ‘nul’ 
gaan omdat we dan projecten hebben betaald hiermee. 
 

125. Side 169: 
Wachtjildferplichting 180.000,00, Wat is de ynset west? Kin der net in begeliedingsplan komme om 
dizze ferplichting op te heffen?   
Antwoord: De motivatie staat genoemd op pagina 169: Als gevolg van het tussentijds aftreden van 
een wethouder ontstaat voor de gemeente een wachtgeldverplichting. De totale 
wachtgeldverplichting moet in het jaar van aftreden als last worden genomen. De uiteindelijke 
hoogte van de verplichting hangt af van de (toekomstige) feitelijke situatie. Op dit moment wordt 
de verplichting ingeschat op een bedrag van € 180.000.  
Wy hawwe in fest buro dat soarget foar begelieidng fan ald wethâlders fan wurk ta wurk. 
In dit spesifike gefal is dizze stipe der ek. 
    
126. Side 198: Fraach oer “geëscaleerde zorg 18+ 
Hjir stiet in tabel en dêryn in kolom “begroting 2021 mei 2 subkolommen “Lasten en  baten” By 
geëscaleerde zorg it ferskil tusken de” baten en de lasten”dan krijst in sifer fan 74.069.000  
( 74.832.000-763.000 )  
It selde by de begrutting fan 2020, side 185 en dêr wie it ferskil tusken de “baten en lasten” 
91.435.000 ( 92.185.000-750.000) 
It ferskil tusken dizze beide jierren is  17.366.000  ( 91.435.000-74.069.000) 
Dizze 17.366.000 foar 2021 ten opsichte fan 2020 in besuniging kloppet dit?  
Antwoord: Het verschil bestaat grotendeels uit een vermindering van het budget voor beschermd 
wonen in 2021, vanuit de meicirculaire 2020.  
Vanaf 2021 is de Wet langdurige zorg (Wlz) opengesteld voor mensen met een psychische stoornis. 
Vanaf 2021 krijgen de cliënten zorg vanuit de Wlz in plaats van de Wmo.  Die middelen gaan 
rechtstreeks vanuit het Rijk naar de uitvoeringsinstellingen. 
 
127. Dan noch in fraach oer ynsidinteel jild mei in struktureel karakter en dat út de AR helje. 
Yn tabel 5: Bestedingen incidenteel fan it riedsútstel dat al by de stikken fan de riedsbehanneling 
sit fan 11 novimber o.s. stiet dat der in protte posten ynsidenteel binne mar omdat sy by beide 
jierren 2021 en 2022 sitte in struktureel karakter hawwe. 
Mei oare wurden struktereel jild mei net út de AR komme mar moat yn de begrutting fûn wurde. 
Kloppet ús konstatering? 
Antwoord: Inderdaad. Structurele uitgaven moeten structureel in de begroting gedekt worden en 
kunnen niet structureel uit de Algemene Reserve bekostigd worden.   
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